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“CİMER’i cevapsız soru, 
karşılanmamış talep kalmayacak 

şiarıyla yönetiyoruz”
CUMHURBAŞKANLIĞI İletişim Başkanı 

Fahrettin Altun, 2. İletişim Şurası Hazırlık 
Çalıştayı'nda yaptığı konuşmada, "Dünyanın 
en büyük ölçekli kamusal iletişim platformu 
CİMER’i cevapsız soru, karşılanmamış talep 
kalmayacak şiarıyla yönetiyoruz. Yalnızca 2024 
yılı içinde, milletimizden gelen 4 milyon 590 
bin başvuru tüm kurumlarımızın desteğiyle 
titizlikle sonuçlandırılmıştır. Dezenformasyonla 
Mücadele Merkezimizin yoğun çalışmalarıyla 
bugüne kadar, ülkemize karşı üretilen 2 binin 
üzerinde yalan haberi ve kara propaganda 
girişimini bertaraf ettik" ifadesini kullandı. S.5’te

CHP LIDERI ÖZEL'DEN EMEKLI MAAŞI TEPKISI: YETKI DE SÖZ DE PARLAMENTODA 
AMA O KADAR ŞIMARMIŞLAR KI BAKAN AÇIKLAMA YAPIYOR ‘YAPTIK’ DIYE 

CHP Genel Başkanı Özgür 
Özel, en düşük emekli 
maaşının artırıldığına 
ilişkin Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanı Vedat 
Işıkhan'ın açıklamalarına 
eleştirerek, " Hadsiz Bakan 
açıklama yapmış, En 
düşük emekli maaşını 14 
bin 400 küsur lira yaptım’ 
diye. En düşük emekli 
maaşını Meclis artırabilir. 
Kanun teklifi verilecek, 
komisyonda görüşülecek, 
değişiklik önergeleri 
verilecek, kararı milletin 
vekili verecek. 14 bin 500 
olduğunda bu milletin 
vekilleri ‘evet’ derse, o fiyat 
olacak. ‘Hayır, 20 bin olsun’ 
derse, 20 bin olacak. Yetki 
de söz de parlamentoda. 
Ama o kadar şımarmışlar 
ki bakan açıklama yapıyor 
‘Yaptık’ diye. Buradan 
Meclis’in emeklisini bu 
Bakan’a ezdirmeyecek 
milletvekillerinin vicdanına 
sesleniyorum: Emekliler 
için geçim haktır, bir 
asgari ücret şarttır. Bunu 
oylarınıza sunacağız. Bir 
emeklinin kaç katı maaş 
alıyorsunuz, oylamaya 
gelince milletin gözüne 
değil; bakanın sözüne 
bakıyorsunuz. Yazıklar 
olsun böyle düzene" 
ifadesini kullandı. S.3’te

CUMHURBAŞKANLIĞI ILETIŞIM 
BAŞKANI FAHRETTIN ALTUN: 

IYI Parti Genel Başkanı Müsavat 
Dervişoğlu, MHP Genel Başkanı Devlet 
Bahçeli’nin grup toplantısındaki 
"Bizim dava ve vatan sevdamızı tartıya 
çıkaracak bir siyasi fırıldağı henüz hiçbir 
kundak sarmamıştır" sözlerine "Şahsına 
bu zamana kadar gösterdiğim saygıyı, 
o koltuğun gerçek sahibine duyduğum 
vefanın sadakası saymanı temenni 
ediyorum.  Adana tabiriyle kirişteğe 
dönmüş, IYI Parti'ye fırıldak diyor. 
Beyefendiye bakar mısın? Biz seni topaç 
gibi kimlerin çevirdiğini bilmiyor muyuz 
zannediyorsun" karşılığını verdi. S.3’te

Gazeteciler Cemiyeti’nin yayın organı

ios:http//24saat.ios.web.tr
Android: http//24saat.droid.web.tr 

Gazetesine tamamen renkli  tablet ve cep 
telefonlarınızdan (Pazar günleri hariç) 

ÜCRETSİZ ulaşabilirsiniz.

"Türkiye için canla 
başla çalışıyoruz"

İçişleri Bakanı Yerlikaya, TBMM'de Valiler Buluşması Programı'nda konuştu:

LÖSEV’DEN 
CEMİYETİMİZE ZİYARET 
LÖSEV Halkla İlişkiler 

departmanından Duygu 
Kıratlı ile Basın İletişiminden 
Duygu Çınar Cemiyetimizi 
ziyaret etti. 

GAZETECILER Cemiyeti 
Başkanı Nazmi Bilgin ile 
görüşen ikili, LSV Eğitim 
Kurumları bünyesinde 
kurulan ve daha önce 
cemiyetimizi ziyaret eden 
Gazetecilik Kulübü’ne ilişkin 
bilgiler verdi. 

KULÜPTE mesleğe ilgi duyan 
çocukların, Gazeteciler 
Cemiyeti bünyesindeki 

Basın Evi, Stüdyo Cemiyet, 
24 Saat Haber Sitesi, 
9.Köy Haber Merkezi gibi 
departmanları ziyaret 
ederek mesleği uygulamalı 
bir şekilde yerinde görmeleri 
için planlama yapıldı. 
Bilgin, LÖSEV ile farklı 
konularda da gönüllü işbirliği 
çalışmaları içinde olduklarını 
ifade ederek kulüp 
mensubu genç yeteneklerin 
cemiyet bünyesinde 
ağırlanmasından 
memnuniyet duyacaklarını 
ifade etti. 

ADALET Bakanı Yılmaz Tunç, noterlik hizmetinin 
adalete erişimin önemli bir parçası olduğunu 
belirterek, "2024 yılında 40 yeni noterlik ihdas 
ettik. 2002 yılında bin 231 olan noterlik sayısını 
2 bin 383’e yükselttik. Noterlik kurumunu 
daha üst seviyelere çıkarmak ve daha kaliteli 
hizmet sunabilmelerini sağlamak amacıyla 
çalışmalarımıza hız kesmeden devam edeceğiz" 
dedi. S.5’te

“YAZIKLAR OLSUN 
BÖYLE DÜZENE”

Dervişoğlu’ndan Bahçeli'ye: 

TÜRKIYE İstatistik Kurumu (TÜİK), Aralık 2024 dönemi ve 
geçen yıl geneline ilişkin "finansal yatırım araçlarının reel 
getiri oranları"nı açıkladı. Buna göre, geçen ay aylık en 
yüksek reel getiri, yurt içi üretici fiyat endeksi (Yİ-ÜFE) ile 
indirgendiğinde yüzde 6,68, tüketici fiyat endeksi (TÜFE) ile 
indirgendiğinde yüzde 6,02 oranlarıyla BIST 100 endeksinde 
görüldü. Geçen yılın genelinde en fazla getiri külçe altından 
elde edilirken en fazla kayıp avroda yaşandı. S.6'da

Baran: Ankara’dan yurt dışına direkt 
uçuşların çoğalması ihracatı artıracak

Metiner ERDEM 8'de

BAŞKENTTEN

Şimdi sıra yönetimde

Can PULAK

Öyle bir Türkiye ki...

06 ANKARA

3'te Ergin ERENOĞLU 5'te

GENİŞ AÇI

Gurbet kuşları

TERÖR örgütlerine yönelik son yıllarda 
başarılı operasyonların sayısındaki 
artış, Türkiye'nin diplomatik ilişkilerde 
güçlenen rolü ve dizilerin etkisi gibi 
nedenler gençlerin ilgisini bu alana 
yöneltti.

2023 yılında 22 bin 42 müracaatın 
yapıldığı MİT'teki açık pozisyonlara 
geçen yıl, büyük çoğunluğunun lisans 
eğitimlerini tamamlamak üzere olan 44 
bin 867 kişi başvuruda bulundu. S.5’te

MİT geçen yıl yaklaşık 45 bin 
gencin kariyer hedefinde yer aldı IÇIŞLERI Bakanı Ali Yerlikaya, "Türkiye'yi 

terörle, kaosla ve vesayetle yıpratmaya 
çalışanlara karşı elde ettiğimiz her 
başarı, milletimizin gücünü ve iradesini 
göstermektedir. Valilerimiz de bu 
mücadelenin en ön saflarında gece gündüz 
demeden, adalet ve millet aşkıyla görevini 
yapmaktadır.Terörden arındırılmış, güvenliği 
tesis edilmiş, asayiş berkemal, zehir 
tacirlerine nefes aldırmayan, her köşesinde 
huzurun ve güvenliğin hakim olduğu 
bir Türkiye için canla başla çalışıyoruz, 
çalışmaya da devam edeceğiz" dedi. S.5’te

"Biz seni topaç gibi 
kimlerin çevirdiğini 
bilmiyor muyuz?"

CHP Grup Başkanvekili Gökhan Günaydın, kamuoyunda 
"9. Yargı Paketi" olarak nitelendirilen 7531 sayılı "Bazı 
Kanunlarda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun"un 11 
maddesinin yürürlüğünün durdurulması ve iptali istemiyle 
Anayasa Mahkemesi'ne başvurdu. Günaydın, "Toplumun ve 
kamu yararının ilkesinin korunması bizim için asıl önceliklidir. 
CHP, anayasal düzeni korumaya, hukuku savunmaya devam 
edecektir" dedi. S.3’te

CHP, 9. Yargı Paketi'nde yer alan bazı 
düzenlemelerin iptali için AYM'ye başvurdu

"2024 yılında 40 yeni 
noterlik ihdas ettik"

ADALET BAKANI YILMAZ TUNÇ: 

Sosyal medya fenomeni 
Kerimcan Durmaz tutuklandı
YASA dışı bahse teşvik ettiği iddiasıyla gözaltına 

alınan sosyal medya fenomeni Kerimcan Durmaz 
ve oyuncu Atakan Yılmaz tutuklandı. S.5'te

ANKARA Ticaret Odası (ATO) 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Gürsel Baran, Başkent'in 
yurt dışına direkt uçuşlarla 
bağlanmasının, sadece 
kent ekonomisi için değil, 
çevresinde yer alan tüm 
iller için önemli olduğunu 
belirterek, “Ankara’dan yurt 
dışına direkt uçuşların artması, 
hızlı trenle, karayoluyla 
ve havayoluyla bağlantı 
kurduğumuz tüm illerimizin 
ticaretini ve ihracatını 
artıracak, ekonomisini 
geliştirecektir" dedi. S.6’da

Aralık’ta en 
fazla aylık reel 
getiri BIST 100 
endeksinde oldu

ATO Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Gürsel Baran
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Zayıflama iğneleri kilo 
vermede ne kadar etkili?

Kilo vermenin yanı sıra 
başka faydaları olduğu da 

ileri sürülen zayıflama iğneleri, bu 
kez bilinçsiz kullanım nedeniyle 
gündemde. Ağustos ayında ABD’li 
The Times dergisinde yayımlanan 
haberde Avrupa Kardiyoloji Der-
neği konferansında Ozempic veya 
Wegovy olarak da bilinen semaglu-
tidin olarak adlandırılan zayıflama 
iğnelerinin kanser, artrit, alzheimer 
ve parkinson dahil birçok hastalığı 
durdurma hatta tedavi etme özelliği 
gösterdiği ileri sürüldü.

Henüz gözlem aşamasındaki 

araştırmanın sonuçları netleşme-
mesine rağmen bu iğnelere yönelik 
artan talep ise tehlikeli bir boyuta 
ulaştı. Özellikle diyet ve sporla iste-
diği kiloya ulaşamadığını düşünen 
kişilerin kullandığı zayıflama iğnele-
rinin bilinçsiz kullanımı sağlığı tehdit 
ediyor.

24 Saat’e konuşan Türkiye 
Diyetisyenler Derneği’nden Uzman 
Diyetisyen Burcu Dikmen zayıfla-
ma iğnelerine dair merak edilenleri 
yanıtladı.

"TEK BAŞINA 
YETERLI DEĞIL"
Formda olmak için öncelikli ola-

nın kişiye özel planlanmış diyetlerin 
uygulanması gerektiğini belirten 
Dikmen, “Danışanlarımızın sadece 

beslenmesine 
değil kronik 
hastalık-
larına, 
yaşam 
alışkan-
lıklarına 
ve uyku 
düzenini 
de ele alıyo-
ruz. Bu yüzden 
zayıflama iğneleri tek 
başına yeterli değil” dedi.

Zayıflama iğnelerinin yapısını 
anlatan Dikmen, “Bunlar bir çeşit 
insülin iğnesi. Deri altına uygulanan 
bu iğnelerin ancak uzman doktorlar 
tarafından yapılması gerekiyor. Fa-

kat biz 
de bunları 

gerekli olma-
dıkça uygulama 

taraftarı değiliz. 
Çünkü bu iğneler, kara-

ciğeri yorabiliyor ve yağlanmaya yol 
açabiliyor” bilgisini paylaştı.

"ÖNCELIKLI OLAN 
DÜZENLI BESLENME"
İğnelerin uygulanmasının da 

özel yöntemler gerekçesiyle uzman 

kişilerce 
yapılması gerektiğini belirten Dik-
men, “Hasta bir yandan diyetini de 
uygulamalı. İğnelerin bireysel olarak 
uygulanması ise söz konusu değil. 
Çünkü doz çok önemli. Aşırı doz 
hipoglisemiye bile neden olabilir. Bu 
yüzden zayıf olmak yerine formda 
olmak kişi için sağlıklı olandır. Form-
da kalmak için ise birinci öncelik 
beslenme ve yaşam alışkanlıklarını 
düzenlemektir” ifadesini kullandı.

Kısa zamanda kilo vermek isteyenlerin tercih ettiği zayıflama iğneleri, 
bilinçsiz kullanıldığında önüne geçilemez sağlık zararlarına yol açabili-
yor. Türkiye Diyetisyenler Derneği’nden Uzman Diyetisyen Burcu Dik-
men zayıflama iğnelerine dair merak edilenleri 24 Saat için yanıtladı.

A. ÇAĞATAY BAYRAKTAR

Kurgusuz, kurmacasız, 
güldürmeyen 
“YAŞANMIŞLIKLAR” 

73 Kuşağı çizerlerinden 
Mustafa Saryal’ın “Yaşan-

mışlıklar” üzerine çizdiği 30’u 
aşkın karikatürü, yeni yılın ilk 
haftasında Karikatür Atölyesi’nde 
sanatseverlerle buluştu. Karika-
türler 20 Ocak’a kadar ziyaret 
edilebilecek.

73 kuşağına mensup çi-
zerlerden Mustafa Saryal, 
“Yaşanmışlıklar” adı altında 
kurgusuz, kurmacasız, gördü-
ğünü ve yaşadığını izleyiciyle 
buluşturmak için çizdiği eserleri 
Karikatür Atölyesi’nde sergiliyor. 
1978’de Nezih Dalyan öncülü-
ğünde dönemin başarılı çizerleri 
Kamil Masaracı, Sait Munzur, 
Ümit Öğmel, Ferit Avcı, Mehmet 
Altuğ ile Ankara Sanatseverler 
Derneği’nde karikatüre başla-
yan Saryal, 40 yılı aşkın süredir 
çiziyor. Tıp fakültesi öğrenciliği 
sırasında başladığı karikatür 
serüveninde siyasi atmosferin en 
sıcak olduğu 1980’ler döneminde 
ilk kişisel sergisini açan Sar-
yal, zaman içinde çeşitli karma 
sergilere ve yarışmalara katılıyor. 
Çizgiyle düşünmenin, çizgiyle iç 

içe olmanın, üzerinde ve haya-
ta bakışında çok olumlu katkısı 
olduğuna inandığını belirten 
Saryal, Türkiye siyasi tarihinin en 
ateşli dönemlerinde bile çizgiden 
vazgeçmeyen bir karikatürist. 

ELEŞTIRIYE 
TAHAMMÜL AZALDI
Karikatürün kamuoyunda 

ilgiyle takip edildiği söz konusu 
dönemi değerlendiren Saryal, 
“12 Eylül’den aylar öncesinde 
ilk kişisel sergimi açmıştım. O 
dönemler karikatüristler daha 
saygın karikatürler de kamuoyun-
da daha çok değer görüyor, sa-
hipleniliyordu. Süreç içinde değer 
yargıları değişti, toplum değişti. 
Özellikle son 15 senedir basın-
dan karikatür köşelerini, çizerleri 
çıkarmaya yönelik bir politika iz-
leniyor. Bir dışlanma söz konusu. 
Karikatürlerin sergilendiği alanlar 
azaldı, bir araya gelecek faali-
yetler kalmadı. 
Elbette basın da 
dijitalleşti, belki 
yeni gelişmelere 
enstrümanlara 
uyum sağlamak 
gerekecek ama 
eleştiriye taham-
mül de azaldı. 
Çizgide mizahta 

hiçbir 
şey yok olmaz azalır ama devam 
eder. Mizah bir duruştur, hayata 
karşı duruşunuzdur” dedi. 

YEDI YILLIK 
YAŞANMIŞLIKLAR 
Durum odakları çizgilerden 

oluşan “Yaşanmışlıklar” sergisi-
nin son yedi yılın ürünü olduğunu 
ifade eden Saryal, “Yaşanmışlık-
lar, kendime meydan okuyarak 
bir espri katmadan, kurmadan çi-

zim-
ler yapmanın mümkün olduğunu 
ortaya koyduğum eserlerden olu-
şuyor. O nedenle güldürüden çok 
durum odaklı karikatürler bunlar. 
Bunu çizmesem başka bir şey 
çizemezdim. Bu temayla çizilen 
65’e yakın eser var, burada yarı-
sını sergiliyoruz. Çizmek benim 
için bir tutku, hobi, 40 yıllık bir se-
rüven” diye konuştu. 

NAZ AKMAN

73 Kuşağı çizerlerinden Mustafa Saryal’ın “Yaşanmışlıklar” üzerine çizdiği 
30’u aşkın karikatürü, yeni yılın ilk haftasında Karikatür Atölyesi’nde 

sanatseverlerle buluştu. Karikatürler 20 Ocak’a kadar ziyaret edilebilecek.

Mustafa 
Saryal

2024'ün ardından 
küresel ısınmada 

yeni rekorlar kapıda
BRÜKSEL (AA) - Avrupa Birliği'nin Coper-

nicus uydu izleme sisteminin İklim Değişikliği 
Direktörü Carlo Buontempo, 2024'ün kayıtlardaki 
en sıcak yıl olmasının ardından gelecek dönemde 
yeni sıcaklık rekorlarının kırılacağını belirterek, 
hazırlıklı olma çağrısı yaptı. Copernicus verilerine 
göre, 2024 "en sıcak yıl" olarak kayıtlara geçti, 
ortalama küresel sıcaklık artışı ilk kez Paris İklim 
Anlaşmasındaki 1,5 derece seviyesine ulaştı.

Kuruluşun İklim Değişikliği Direktörü Carlo 
Buontempo, son verilerini değerlendirdi.

Buontempo, "Karşı karşıya olduğumuz temel 
tehdit, şu anda deneyimlediğimiz iklimin, büyüdü-
ğümüz iklimden, babalarımızın, büyük ebeveynle-
rimizin ve eski nesillerin ikliminden tamamen fark-
lı olmasıdır. Bu nedenle tüm toplumun temelde 
farklı bir iklime uyum sağlaması gerekiyor." dedi.

Bu durumun doğal sistemlerin tüm alanlarını 
etkilediğini vurgulayan Buontempo, "Su döngü-
sünde değişiklikler görüyoruz. Tarımda değişik-
likler görüyoruz. Kendi sağlığımızda değişiklikler 
görüyoruz, Avrupa'da son 20 yılda ısıyla ilişkili 
ölüm oranı yüzde 30 arttı. Bu değişimin büyüklü-
ğünü ne kadar erken kavrar, iklim hakkında sahip 
olduğumuz bilgiyi, verileri, iç görüyü kullanmaya 
başlarsak, o kadar iyi hazırlıklı oluruz ve bu deği-
şimle başa çıkabiliriz." diye konuştu.

"YENI REKORLAR 
GÖRMEMIZ KAÇINILMAZ"
Buontempo, 2025 ile ilgili öngörüsünü, "2025, 

2024 kadar sıcak olmayabilir çünkü geçen yılın 
başında El Nino iklim sisteminin ısınmasında 
rol oynamıştı. O etki 2025'te olmayacak. He-
nüz bilmiyoruz. Kesin olan şey, ortalama olarak 
önümüzdeki yıllarda sıcaklık artmaya devam 
edecek. Yani yeni rekorlar görmemiz kaçınılmaz. 
Önümüzdeki yıllarda yeni 'en sıcak ay'lar, yeni 
'en sıcak yıl'lar görmemiz kaçınılmaz." sözleriyle 
ifade etti.

2025 yazında veya kışında muhtemel aşırı 
doğa olaylarına ilişkin ise Buontempo, "Bir sonra-
ki sel veya sıcak hava dalgasının ne zaman, ne-
rede olacağını tahmin edemeyiz ancak belirli bir 
olayın meydana gelme olasılığının nasıl artacağı 
konusunda bir tahminde bulunabiliriz." dedi.

"HAZIRLIKLI OLMALIYIZ"
Buontempo, sözlerine şöyle devam etti:
"Bariz bir örnek sıcak hava dalgası. Rekor 

kıran sıcaklıklara tanık olduk, küresel yüzeyin ina-
nılmaz büyük bir kısmı aşırı sıcak hava dalgaları 
yaşıyor. Bunun olması kaçınılmaz. Bir sonraki 
sıcak hava dalgasının ne zaman ve nerede 
olacağını bilmiyoruz. Ancak hazırlıklı olmalıyız. 
Dünyanın bazı bölgelerini vuracak ve geçmişte 
gördüklerimizden daha yoğun, ortalama olarak 
daha uzun olacak."

Bir diğer örneğin de su buharındaki artış ol-
duğunu ifade eden Buontempo, "Sıcaklık artıkça 
atmosferdeki su buharı artar. Su buharı arttıkça 
belli başlı aşırı doğa olayları gözlenir, özellikle de 
sel. Bu tür olaylar çok yoğun yağışlarla bağlantılı 
olup, kısa bir zaman dilimi içerisinde çok fazla 
yağış meydana geldiğinden, bu tür olayların daha 
da yoğunlaşma olasılığı yüksektir." diye konuştu.

İklim değişikliğiyle mücadelede hane halkları-
nın alabileceği tedbirler konusunda ise Buontem-
po, sözlerini şöyle tamamladı:

"Bu, evlerimizin yalıtımından, sıcaklıklarla 
başa çıkma alışkanlıklarımızı değiştirme şekli-
mizden, alışverişe gittiğimiz saatten, okullarımızı 
açtığımız saate, tatillerimizde kişisel tercihlerimi-
ze, ne yediğimize, nasıl seyahat ettiğimize kadar 
toplumun tamamının üstlenmesi gereken bir deği-
şim. Bundan neredeyse tam bir yıl önce, 2023'ün 
kayıtlardaki en sıcak yıl olacağını söylüyorduk. 
Şimdi ise yeni bir rekorla bir yıl sonrasındayız. 
2024 ilk kez, sanayi öncesi dönem sıcaklıklarına 
göre 1,5 derecelik artışı geçen bir yıl oldu. Bu 
aynı eşik olmasa da Paris İklim Anlaşmasında be-
lirtilen sayının aynısı. Bence bu psikolojik açıdan 
oldukça önemli"
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Yeni yıla girdik ya, öyle güzel bir Tür-
kiye diliyorum ki, herkesin sağlıklı ve 

mutlu, yarından umutlu, güven ve huzur içinde 
kardeşçe yaşayacağı, yokluk darlık çekmeye-
ceği bir ülkemiz olsun.

Anayasamızı çiğneyemesin kimse. Yasalara 
herkes eksiksiz uysun. Yöneticilerimiz hem 
fikri, hem de bedeni bakımdan daha sağlam 
dursun. Dün ak dediğine, bugün çıkarı için 
kara demesin. Kişisel menfaatler değil, milli 
menfaatler geçerli olsun hep. Yetimin hakkı-
nı hiç aklımızdan çıkarmayalım. Harama el 
uzatmayalım. Devletin ve milletin varlığını ho-
vardaca saçmayalım sağa sola. Tek bir iğnenin 
hesabını bile verebilelim. Cevapsız tek bir soru 
kalmasın ortalıkta.

Fabrika ayarlarına dönmüş, Cumhuriyetin 
kuruluş yıllarındaki bilinç ve disipline kavuş-
muş, planlı ve programlı hareket eden güçlü 
bir memleketi özledik. Keşke ettiği yemine 
sadık 200 üyeli bir Meclis’imiz,100 üyeli 
bir Senato’muz olsa. Ülkeyi tek kişi değil, 
Parlamento’dan çıkacak hükümetler yönetse, 
kararnameler ve genelgelerden çok, kanun-
lar hakim olsa hayatımıza…Siyasi görüşlere 
uygun değil, hizmette tarafsız ve adil, tecrübeli 
ve donanımlı bir bürokrat kadrosuna sahip 
olsak, daha iyi olmaz mı?

Dini politikadan ve yönetimden uzak 
tutacak, dini değerlerimizi oya çeviren anla-
yışı ortadan kaldıracak akılcı kararlarda niye 
buluşmayalım ki… Çağdaş eğitimimizi dini 
eksene kaydırmak yerine, gençlerimizi modern 
bilim ve bilginin çizgisinde tutmak, hatta daha 

da ileri taşımak gerekmez mi? İnsanımızın 
giyimine, inanışlarına, yaşamına müdahale 
etmemeliyiz artık. Hürriyetin ve özgürlüğün 
tadını çıkarmak varken, baskılanmak yada 
belli bir hedefe zorlanmak niye ki…

Türk’üz, aslımız nereli olursa olsun bu top-
raklarda yaşayan hepimiz Türk’üz. Ay yıldızlı 
bayrağın altında kardeşçe yaşar, bizi  bölmek 
ve parçalamak isteyenlere fırsat ve imkan 
vermeyiz. Farklı düşünce ve yanlışlar sonucu, 
güçlü ordumuzu yıprattık. Çok iyi yetişmiş, 
dünyanın gıpta ettiği tecrübeli, savaşçı ve 
yiğit  personelimizden olduk. Böyle yapmakla 
sadece düşmanlarımızı sevindirdik. Şimdi yine 
o güçlü ordumuzu tekrar kazanacağımızı hepi-
miz göreceğiz. Yeter ki, camiye-kışlaya-okul-
lara siyasetin elini bulaştırmayalım, politikayı 
sokmayalım buralara.

Yargıya tam güvenli günlere döneceğiz. 
Hakimlik ve Savcılık gibi çok saygın ve seçkin 
görevleri, politikadan ve politikacıdan uzak 
tutacağız. Bu görevlere siyasi partilere kayıtlı 
yada çalışan genç avukatları getirmeyeceğiz. 
Bu yanlışları yapmayacağız artık. Tüm devlet 
kadrolarına ehil ve layık, bilgili ve dürüst per-
soneli oturtacağız. İhtiyacımız kadar memur 

alacağız devlete. Bugün beş Türkiye’yi idare 
edecek memura sahibiz. Bilgisayar çağını 
yaşayan dünya personel azaltırken, biz ak-
sine çoğaltıyoruz. İktidar partisine oy veren 
işsizlere, sürekli devlette iş veriyor, memur 
yapıyoruz. O yüzden hantal bir devlet yapısına 
sahibiz ya..

Her sokağa Üniversite açmamalı, üç 
katlı apartman sahiplerini Üniversite patronu 
yapmamalı, ihtiyacımız olmayan branşlarda 
öğrenci yetiştirmemeli, yarı aydın değil tam 
aydın ve çağdaş bilim sahibi gençleri topluma 
kazandırmalıyız. Mesleki öğretimi de teşvik 
etmeli, işsiz Üniversite mezunu yerine meslek 
okullarından çıkacak çocuklarımıza imkan ve 
fırsat tanımalıyız. Köyleri mahalle yaparak, 
köy okullarını kapatarak, muhtarlara bolca 
maaş ve silah verip işsiz bırakarak inanılmaz 
ve zararlı yanlışlar yaptık. Köylülüğü bitirdik, 
çoğunu tarımdan uzaklaştırdık, ekili toprakla-
rımızın çoğunu boş bırakıyoruz hala.

Hayvancılığımızı da mahvettik, tarımsal 
arazilerimizi de, ormanlarımızı da perişan 
ettik, madencilere terk ettik ortalığı. En verimli 
tarım arazilerimizi inşaatlarla betona buladık. 
Denizlerimizi, göllerimizi, nehirlerimizi ve 

tüm akarsularımızı kirlettik, sanayi dahil tüm 
atıkları boca ettik buralara. Yaptığımız yan-
lışların hangi birini sayayım ki. Ama bunları 
hemen ve hiç vakit kaybetmeden düzeltebil-
mek elimizde, düzelteceğiz de inşallah. İnsan-
larımızı ayrıştırma ve bölme, çalışanlarımızı 
ve emeklilerimizi geçim darlığına düşürme, 
doktorlarımızı kaybetme, iyi yetişmiş ve de-
ğerli insanlarımızı cezalandırma, doğru dürüst 
eğitimi, bilgisi ve tecrübesi olmayan insanları 
mükafatlandırma gibi feci uygulamalarımızı da 
gözden geçirip onarmalıyız.

Basın hürriyetimizi koruyalım. Konuşan 
Türkiye’den, hak arayışlarından ve yönetimi 
protestolardan, yasadışı eyleme dönüşmedikçe 
korkmayalım. Bırakın işçiler, öğretmenler, ma-
denciler, doktorlar, emekliler yürüsün, dertleri-
ni anlatsın. Konuşan değil, susan Türkiye’den 
ve sessizlikten korkmalı, ürkmeliyiz. Yeri 
gelmişken, önemli bir dileğimi de belirtmeli-
yim. Yolsuzluk, hırsızlık, suiistimal ve görevi 
kötüye kullanma her devirde vardı. Ama bu 
devirde inanılmaz ölçüde çoğaldı. Bunu engel-
lemek yada bir miktar hafifletmek elimizde. 
Kamu görevlilerinden saçma sapan, hiçbir işe 
yaramayan ve beş yılda bir mal beyanı alını-
yor. Bunu sadece kamu görevlilerinden değil 
hepimizden yılda bir isteseler ve kontrolünü de  
(yetkili ve profesyonel) bir oluşuma bıraksalar, 
inanın hırsızlık ve yolsuzluk büyük miktarda 
azalır.

Dilediğim Türkiye’yi özetledim. İnşallah 
böyle bir ülkede ve ortamda yaşarız. Dilerim 
öyle olsun.

Öyle bir Türkiye ki…
Can PULAK                                                  can.pulak@gmail.com

06 ANKARA

İYİ Parti Genel Başkanı Dervişoğlu'ndan Bahçeli'ye: 

ANKARA (ANKA)- İYİ Parti Genel 
Başkanı Müsavat Dervişoğlu, MHP 
Genel Başkanı Devlet Bahçeli'ye yönelik, 
"Oradan bana ve dava arkadaşlarıma 
hakaret yağdırıyorsun ya, şahsına bu 
zamana kadar gösterdiğim saygıyı, o 
koltuğun gerçek sahibine duyduğum 
vefanın sadakası saymanı da temenni 
ediyorum. Fazlasını hak ediyorsun ama 
benden şimdi bu kadar. Fazlası da zaten 
bana yakışmaz. Adana tabiriyle kirişte-
ğe dönmüş, İYİ Parti'ye 'fırıldak' diyor. 
Beyefendiye bakar mısın? Biz seni topaç 
gibi kimlerin çevirdiğini bilmiyor muyuz 
zannediyorsun" ifadelerini kullandı. 

İYİ Parti Genel Başkanı Müsavat 
Dervişoğlu, partisinin grup toplantısında 
yaptığı konuşmada gündemle ilgili değer-
lendirmelerde bulundu.

Dervişoğlu, MHP Genel Başkanı 
Devlet Bahçeli’nin grup toplantısındaki 
"Bizim dava ve vatan sevdamızı tartıya 
çıkaracak, bununla da kalmayıp tartış-
maya açacak, ülke ve ülkü heyecanımızı 
kurcalayıp aşındıracak bir siyasi fırıldağı 
henüz hiçbir kundak sarmamıştır" sözle-
rine "Şahsına bu zamana kadar gösterdi-
ğim saygıyı, o koltuğun gerçek sahibine 
duyduğum vefanın sadakası saymanı da 
temenni ediyorum. Fazlasını hak ediyor-
sun ama benden şimdi kadarı sana yeter, 
fazlası da zaten bana yakışmaz. Adana 
tabiriyle kirişteğe dönmüş, İYİ Parti'ye 
fırıldak diyor. Beyefendiye bakar mısın? 
Biz seni topaç gibi kimlerin çevirdiğini 
bilmiyor muyuz zannediyorsun" karşılığı-
nı verdi. 

Dervişoğlu, şunları söyledi:
"Yeri değil belki ama bilinmesini iste-

rim ki; bundan sonra hak etmeyen bazı 
insanlara nezaket ve saygı göstermekten 
geri duracağım. Zira kendisine gösterilen 
nezaketi suistimal edenler var. Aldığımız 
aile terbiyesi ve geçmişimize olan say-
gımızdan ötürü sergilediğimiz hassa-
siyeti istismar ederek bunu fırsatçılığa 
çevirmekten utanmayanlar var. Buradan 
kendilerine sesleniyorum, benim saygım, 
sana değil oturduğun koltuğadır. Çünkü 
ben o koltuğun ilk ve gerçek sahibini tanı-
yorum. Ve ona hizmet etmenin bahtiyar-
lığını yaşıyorum. Oradan bana ve dava 
arkadaşlarıma hakaret yağdırıyorsun 
ya, şahsına bu zamana kadar gösterdi-
ğim saygıyı, o koltuğun gerçek sahibine 
duyduğum vefanın sadakası saymanı da 
temenni ediyorum. Fazlasını hak ediyor-
sun ama benden şimdi bu kadar. Fazlası 
da zaten bana yakışmaz. Adana tabiriyle 
kirişteğe dönmüş, İYİ Parti'ye 'fırıldak' 
diyor. Beyefendiye bakar mısın? Biz seni 
topaç gibi kimlerin çevirdiğini bilmiyor 
muyuz zannediyorsun.

Vatandaşlarımıza olduğu kadar, 
seçmenimize karşı da bir sorumluluğu-
muz olduğu unutulmamalıdır. Bunun 
hilafına bir hareket planı olan, başka türlü 
hesapları olan veya İYİ Parti seçmeni 
dışında hesap verdiği başka bir maka-
mı olan varsa bilsin ki, aramızda yeri 
yoktur. Çünkü, büyük bir milli mücadele 
veriyoruz. Milli mücadele zamanı ihanete 
merhamet olmaz. Seçildiği oyların ne 
manaya geldiğini hala bilmeyen varsa, 
o  seçmenlerin verdiği meclis vazifesinin 
neyi gerektiğini anlamayan, yahut bu 
mücadeleyi vermek yerine, bundan kaç-

mayı tercih edenler varsa, size açık olan 
kapıların nereler olduğu malumdur. O 
kapılarda, yakasında taşıdığı milletvekili 
rozetinin ağırlığını, kuyumcu tartısındaki 
rakamdan ibaret görenlere, aynı tartıyla 
gramajı yüksek rozetler takmak iste-
yenler de vardır. Bize, cesareti ve şerefi 
üç gram olanlar lazım değildir. Bu parti 
siyasetçiyim diye poz kesmeye çalışanla-
rın fotoğraf stüdyosu sayılmamalıdır. Biz, 
milletinden ve seçmeninden başka hiç 
kimseye bir borcu olmayanların, kafası-
na da bu memleketten başka hiçbir şeyi 
takmayanların partisiyiz. Bizi kuran ahlak 
ve vicdan budur. 

"ARTIK SABRIMIN SONUNA 
GELDIM"
Bize 2018 seçimlerinde 'bismillah' 

diyerek bugüne kadar verilen oylar da 
bunun içindir. Kimse kendisini, bu büyük 
vefanın ve alınterinin üzerinde görme cü-
retine kapılmasın. Kimse Türk milletine, 
onun devleti, gafillerce ele geçirilmişken, 
onun varlığına karşı topyekün bir kalkış-
ma yapılıyorken, kahve dedikodularıyla 
sosyal medya şovmenliği yaparak kahra-
manlığa kalkışmasın. Niyeti iyi olanlar da 
amellerini aynı iyilikte ölçsün ve biçsinler. 
Aksine ihtiyacımız yoktur. Bilinsin ki 
kimler İYİ Parti içinde beyhude sorunlar 
yaratmak istiyorsa, onlar Türk milletine 
sorun diye bakıp sorun yaratanlarla bir ve 
aynı kişiliklerdir. Ve bu mücadelenin otağı 
olan İYİ Parti’nin hiç bir şart ve zeminde 
onlara ihtiyacı yoktur, olmayacaktır da. 
Artık sabrımın sonuna geldim. Benim de 
artık bunları hoşgörüyle karşılamaya ta-
hammülüm yoktur. Buradan söylüyorum.

"IYI PARTI SON KALEDIR"
Bilinsin ki hürriyeti 3 kişi getirdi. 

Kurtuluş Savaşı'nı 19 kişi başlattı. Ben 
bugün burada kimlerle berabersem, 
yarınlarda da onlarla beraber olmaya de-
vam edeceğim. Milletimiz Mahmut Şevket 
Paşa gibi soruyor, düşünüyor, kahroluyor; 
‘Vatan gidiyor. Millet mahvoluyor. Ne 
duruyoruz, biz de cesaret, biz de hamiyet 
yok mu’ Soruyor. Ben de soruyorum ve 
cevabınızı bekliyorum. Cevap verin, Türk 
milletini bölmeye çalışıyorlar, böldürtecek 
miyiz? Cumhuriyeti yıkmaya çalışıyor-
lar, yıktırtacak mıyız? Türk Yurdundan 
yurt istiyorlar, verecek miyiz? O zaman 
bugünden tezi yok gidenlerle değil, ge-
lenlerle meşgul olacaksınız.

Türk milletine olan görevinizi ve 
sorumluluğunuzu unutmayacaksınız. İYİ 
Parti’yi bekleyen tarihsel göreve dört elle 
sarılacaksınız. Unutmayın; tarih bizi, mil-
letin kurtuluş yolunu açmaya mecbur, çağ 
bizi, milletin evini büyütmeye mecbur, 
devir bizi, milli mücadeleyi güçlendirmeye 
mahkum etmiştir. O halde bu yolu birlikte 
yürüyeceğiz. Bu evi elbirliğiyle büyütece-
ğiz. Bu cepheyi inançla, inatla ve yüksek 
bir iradeyle genişleteceğiz. Milletimize 
olan çağrımı tekrarlıyorum: Sevdası 
Türkiye, kaygısı Türk milletinin geleceği 
olan, Cumhuriyet değerlerine bağlı ve 
sorumluluk sahibi herkesi bizimle birlikte 
mücadele etmeye davet ediyorum. İYİ 
Parti bu milletin son kalesidir. Nefislerimiz 
ayaklarımızın altında, ideallerimiz başı-
mızın üstündedir. Bu devran değişecek, 
bu düzen böyle gitmeyecek, tek adamlık 
mutlaka ama mutlaka son bulacaktır."

"Biz seni topaç 
gibi kimlerin 
çevirdiğini 
bilmiyor muyuz 
zannediyorsun"

Özgür Özel'den emekli maaşı tepkisi: “Emekliyi Bakana ezdirmeyecek 
milletvekillerinin vicdanına sesleniyorum: Yazıklar olsun böyle düzene"

KONYA (ANKA)- CHP Genel Başkanı Öz-
gür Özel, en düşük emekli maaşının artırıldığı-
na ilişkin Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı 
Vedat Işıkhan'ın açıklamalarına eleştirerek, 
"Yetki de söz de parlamentoda. Ama o kadar 
şımarmışlar ki bakan açıklama yapıyor ‘Yaptık’ 
diye. Buradan Meclis’in emeklisini bu Bakan’a 
ezdirmeyecek milletvekillerinin vicdanına sesle-
niyorum: Emekliler için geçim haktır, bir asgari 
ücret şarttır. Bunu oylarınıza sunacağız. Bir 
emeklinin kaç katı maaş alıyorsunuz, oylamaya 
gelince milletin gözüne değil; bakanın sözüne 
bakıyorsunuz. Yazıklar olsun böyle düzene" 
ifadesini kullandı. 

Genel Başkanı Özgür Özel, bugün belediye 
ziyaretleri ve açılışlar yapmak üzere Konya’ya 
geldi. Özel’e Genel Başkan Yardımcısı Gökan 
Zeybek, Konya Milletvekili Barış Bektaş, Konya 
İl Başkanı Bekir Yaman, Cihanbeyli İlçe Başka-
nı Yakup Erdal, PM Üyesi Ali Abbas Ertürk ve 
eski Gençlik Kolları Genel Başkanı Gençosman 
Killik eşlik etti. Özel 31 Mart yerel seçimle-
rinde AK Parti’den CHP’ye geçen Cihanbeyli 
Belediyesi’ni ziyaret ederek. belediye başkanı 
Fırat Kızılkaya’ya makamında hayırlı olsun 
dileklerini iletti. Özel ve Kızılkaya, belediye 
önünde toplanan vatandaşlara hitap etti.

Özel, "31 Mart seçimlerine kadar ülkede 
Adalet ve Kalkınma Partisi var. Girdiği her 
seçimi kazanır, artık iktidar değişmez, yoksul 
yoksulluğuyla, aç açlığıyla kalır, yolsuzluk 
yapanların yanına kalır, bu düzen değişmez 
diyenlere karşı siz Cihanbeyli'de gösterdiniz 
Kastamonu'da, Kilis'te, Edirne'de, Uşak'ta, 
Afyon'da, Kütahya'da, Manisa'da, Denizli'de, 
Balıkesir'de, Bursa'a, Kırıkkale'de alınamaz 
denilen her yerde bu iktidarın değişebileceğini 
sözün tek birinde değil sözün millette halkta 
sizlerde olduğunu gösterdiniz. 1977'de 
Konya'da 10 ilçe belediyesi kazanmıştık. O 
günden bugüne boynumuz büküktü. Bu güne 
gelene kadar Tuzlukçu Belediyemiz vardı. Bu 
seçimlerde öyle bir adım attık ki Cihanbeyli'yi, 
Akşehir'i, Ereğli'yi ve Seydişehir'i kazandık. 
Artık Konya'da hiçbir şey ezberlerdeki gibi 
olmayacak. Şimdi buradaki bu beş değerli 
belediye başkanımızla yapacağımız işler bize 
hem gelecek seçimlerde iktidarın kapısını 
açacak, halkın iktidarını kurmamızı sağlayacak 
hem büyük bir iddiayla söylüyorum; genel 
seçimleri kazandıktan bir yıl sonra yapılacak 
seçimde Konya Büyükşehir dahil CHP'li 
belediyeler olacak" ifadesini kullandı. Özel, 
şunları kaydetti:

"700 MILYARI 
ZENGINE BULUYOR, 
ESNAFA 250 MILYAR 
LIRAYI BULMUYOR"
Özel, "Emekliler geçen 

sene 10 bin lira alıyorlardı 
Ocak'ta. Altı ay miting yaptık. 
Meydan meydan gezdik. 
İtiraz ettik. 12 bin 500 yaptı. 10 bin lirayı, 12 bin 
500 lira yapmanın maliyeti 33 milyar lira dedi. 
Emekliye 66 milyar bulamıyor zenginden 701 
milyar liradan vazgeçiyor. Tayyip Bey tarafını 
belirlemiş. Onun tarafı siz değilsiniz. Onun 
tarafı emekliler değil. Bu yıl dedik; asgari ücret 
30 bin lira olmalı. 10 kişiye kadar yanında 
çalıştıran için devlet altı bin lira indirim yapmalı. 
Alana 30 verene 24 olmalı dedik. Reddetti. 700 
milyarı zengine buluyor, asgari ücreti 30 bin lira 
yapıp küçük esnafa altı bin lira indirim yapıp, bu 
işi çözecek formüle 250 milyar lirayı bulmuyor. 
O oy almak isterken sizin tarafınızdaydı. Oyu 
alınca sırtını döndü. Yüzünü kendi zenginlerine 
döndü. Herkese para buluyor. Esnafa para 
bulamıyor. Kredi garanti fonu zengine yeni villa 
oldu, yeni kotra oldu, uçak oldu. Türkiye’nin 
neresine gitsem bu enflasyon hesabını iki 
şeyle anlatıyorum. Bir hiç şaşmaz diyorum ki 
altın hesabı. Tayyip Bey kızıyor. 2002 yılında 
Tayyip Bey geldiğinde bir emekli sekiz çeyrek 
altın alabiliyordu. Şu anda en düşük emekli 
maaşıyla 2,5 çeyrek altın alabiliyor. Bunu asla 
unutmayın, unutturmayın. Tayyip Bey’in geldiği 
gün, en düşük emekli maaşı sekiz çeyrek altın 
alıyordu, şimdi 2,5 çeyrek" ifadesini kullandı. 
Özel, şunları kaydetti:

"Dün hadsiz Bakan açıklama yapmış, ‘En 
düşük emekli maaşını 14 bin 400 küsur lira 
yaptım’ diye. En düşük emekli maaşını Meclis 
artırabilir. Kanun teklifi verilecek, komisyonda 
görüşülecek, değişiklik önergeleri verilecek, 
kararı milletin vekili verecek. 14 bin 500 
olduğunda bu milletin vekilleri ‘evet’ derse, o 
fiyat olacak. ‘Hayır, 20 bin olsun’ derse, 20 
bin olacak. Yetki de söz de parlamentoda. 
Ama o kadar şımarmışlar ki Tayyip Bey, ‘En 
düşük emekli maaşını 12 bin 500’den 14 bin 
500 yapalım’ demiş, Bakan açıklama yapıyor 
‘Yaptık’ diye. ‘Meclis’e soracağız, Meclis’ten 
bekleyeceğiz, Meclis’in 14 bin 500 yapmasını 
bekliyoruz’ diyecek nezaketi bile göstermiyor. 
Buradan Abdullah Güler’e, yani AK Parti grubu-
nun başkanına sesleniyorum: Eğer şu kadarcık 
haysiyetiniz varsa, bu adamın bu yaptığının 
altında kalmazsınız. Çıkacak atanmış bakan, 

seçilmiş 600 milletvekiline daha Meclis’e kanun 
teklifi verilmeden 14 bin 400 bilmem kaç diye 
küsuratına kadar emekli maaşını söylüyor. Siz 
de bunun altına imza atıp el kaldıracaksınız 
öyle mi? Buradan Meclis’in onurlu, çalışkan, 
haysiyetli, kendini bu Bakan’a ezdirmeyecek, 
emeklisini bu Bakan’a ezdirmeyecek, bütün 
milletvekillerinin vicdanına sesleniyorum: 
Emekliler için geçim haktır, bir asgari ücret 
şarttır. Bunu oylarınıza sunacağız. Eğer ki bu 
Meclis’i, bu Bakan’a ezdirirlerse bundan sonra 
o eli Bakan’ın dediği gibi kaldıranların gidip de 
emeklinin yüzüne bakacak halleri olmaz. Ben 
yıllardır bunun mücadelesini veriyorum. Bir kişi 
karar veriyor, herkes el kaldırıyor. Bunun için mi 
gidiyoruz Meclis’e? Bunun için bu millet yemi-
yor yediriyor, içmiyor içiriyor, maaşlarınızı günü 
gününe ödüyor. Bir emeklinin kaç katı maaş 
alıyorsunuz, oylamaya gelince milletin gözüne 
değil; bakanın sözüne bakıyorsunuz. Yazıklar 
olsun böyle düzene.

Altın hesabına kızıyorsun. Cihanbeyli‘de 
arabaşı çorbası üzerinden hesap yapalım. Ne 
var çorbanın içinde? Un var, tavuk var, salça 
var, tereyağı var. Tayyip Bey tavuk bir yılda 
yüzde 95, un yüzde 87, salça yüzde 207, 
tereyağı yüzde 103 zamlanmış. Geçen sene 
arabaşı yapmak için un, tavuk, salça, tereyağını 
koydun mu 238 lira tutuyormuş. Bu sene 506 
lira olmuş. Tayyip Bey 17 bin lira verdiğin asgari 
ücretle 71 sefer arabaşı kaynarmış. Bu sene 
verdiğin asgari ücretle 44 tane kaynıyor. Nere-
de 71, nerede 44? Tayyip Bey altının hesabını 
beğenmedin, al sana arabaşı hesabı. Bir de etli 
ekmek hesabı yapalım. Tayyip Bey, etli ekme-
ğin geçen yıl porsiyonu 120 liraymış. Bu sene 
olmuş 220 lira. Yüzde 84 zamlanmış. Geçen 
sene bir emekli, aldığı maaşla 83 porsiyon etli 
ekmek alırmış, bu sene verdiğin maaşla 66 por-
siyon alabiliyor. Yani altın hesabı da şaşmıyor, 
arabaşı da şaşmıyor, etli ekmek de. Şaşan bir 
tek şey var. Bu sana oy veren, gariban Konya-
lılar, ‘Oyu alırken yüzümüze gülüyor da sonra 
bize nasıl sırtını dönüyor bu Tayyip Bey’ diye 
sana şaşırıyorlar. ‘Ama bir daha şaşırmayız, 
önümüze gelen sandıkta hesabını soracağız’ 
diyorlar.”

ANKARA (AA) - CHP, kamuoyunda 
"9. Yargı Paketi" olarak bilinen 7531 sayılı 
Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılmasına 
Dair Kanun'da yer alan bazı düzenlemelerin 
yürürlüğünün durdurulması ve iptali istemiyle 
Anayasa Mahkemesine (AYM) başvurdu.

CHP Grup Başkanvekili Gökhan Gü-
naydın, partisi adına Yüksek Mahkemeye 
yaptıkları başvurunun ardından beraberin-
deki milletvekilleriyle basın açıklamasında 
bulundu.

Günaydın, 7531 sayılı kanunun yasa-
laşması sürecinde, kanun teklifinde yer alan 
bazı düzenlemelere itiraz ettiklerini ve bunun 
sonucu bazı düzenlemelerin kanun teklifin-
den çıkarıldığını belirtti.

"Anayasa'ya aykırılık" nedeniyle itiraz 
ettikleri bazı düzenlemelerin ise yasalaştı-
ğına dikkati çeken Günaydın, parti olarak 
süresi içinde yürütmesinin durdurulması ve 
iptali istemiyle AYM'ye başvuru yaptıklarını 
söyledi.

Günaydın, iptali istenen bazı düzenle-

meler arasında elektronik ortamda yapılan 
açık artırmalarda esas alınan sürenin Adalet 
Bakanlığınca belirlenmesi, adli yardım öde-
neğinin 2 No'lu barolara üye sayısına oranla 
fazla miktarda pay ayrılarak verilmesi, hukuk 
mesleğine giriş ve idari yargı ön sınavlarının 
kapsamının yönetmelikle belirlenmesinin yer 
aldığını bildirdi.

Adalet müfettişlerine verilen bazı yetkiler 
ile görevleri ve çalışma usul ile esaslarının 
Adalet Bakanlığınca belirlenmesinin de 
Anayasa'ya aykırı olduğunu savunan Günay-
dın, iptali istenen diğer düzenlemeleri şöyle 
sıraladı:

"Özel hayata saygı gösterilmesini isteme 
hakkı ile etkili başvuru hakkının aksine, baba 
olduğunu iddia eden kişi, kocanın alt soyu, 
anası veya babasının soy bağının reddi da-
vası açabilmesinin hukuka aykırı olarak şarta 
bağlanması. Hakaret suçunun biçimlerinin 
bir kısmının ön ödeme kapsamına alınıp, 
kamu görevlisine karşı görevinden dolayı 
işlenen hakaret suçunun uzlaştırılmaya tabi 

tutularak ikili bir yapı oluşturulması. Lehe 
kanunun geçmişe yürümesi ilkesinin aksine, 
14 Kasım 2024 tarihi itibarıyla soruştur-
ma veya kovuşturma evresinde bulunan 
dosyaların ön ödeme yerine uzlaştırma 
hükümlerine göre sonuçlandırılması. Yine 
Devlet İhale Kanunu'nun kapsamından, vakıf 
kültür varlıklarının restorasyon ve onarım 
karşılığı kiralama işleminin çıkartılması ki bu 
yeni usulsüzlüklere neden olacaktır. Devletin 
ormanları koruma yükümlülüğünün aksine, 
18 Nisan 2024 tarihinden önce ormanlarda 
adli hizmet tesisleri ile ceza infaz kurumları-
nın ve bunlarla ilgili her türlü yer ve binanın 
bulunması veya yapılması amacıyla verilen 
ön izinlerin kesin izinlere dönüştürülmesi."

CHP, 9. Yargı Paketi'nde yer alan bazı 
düzenlemelerin iptali için AYM'ye başvurdu

“Yetki de söz de 
Parlamentoda”
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500 Altındağlı çocuk 
diş taramasına katıldı

HABER MERKEZI- Al-
tındağ Belediyesi kreşle-
rinde öğrenim gören 500 
Altındağlı çocuk diş tara-
masına katıldı. Altındağ 
Belediyesi ile 75. Yıl Ağız 
ve Diş Sağlığı Hastanesi 
işbirliğiyle gerçekleştiri-
len diş taramalarında 500 
çocuk, ağız ve diş sağlığı 
muayenesi oldu.  

Altındağlı miniklere 
diş taraması… Altındağ 
Belediyesi’ne bağlı olarak 
hizmet veren Güneşevler, 
Aydınlıkevler, Ali Ersoy ve 
Kuzey Ankara Kreşlerinde 
öğrenim gören 500 minik 
öğrenci, diş taramasından 
geçti. Altındağ Belediye 
Başkanı Dr. Veysel Tiryaki 
de miniklerin heyecanı-
na ortak oldu. Başkan 
Tiryaki, miniklere ağız 
ve diş sağlığı seti hediye 
etti. Hediyelerine kavu-
şan miniklerin mutluluğu 
görülmeye değerdi.  

 “ÖNEMLI BIR 
IŞBIRLIĞINE IMZA 
ATTIK” 
 Diş muayenesine katı-

lan miniklerin heyecanına 
ortak olan Başkan Tiryaki 
“Çocuklarımızın ağız ve 
diş sağlığının önemini bu 
yaşlardayken kavrama-
ları gerek… Bu nedenle 
önemli bir işbirliğine imza 
attık, kreşlerimizdeki 500 
minik öğrencimizi ağız ve 

diş 
sağlığı muayenesiyle bu-
luşturduk. Gerek görülen 
çocuklarımızı hastaneye 
yönlendirdik, ağız ve diş 
sağlığı güzel olan çocuk-
larımızı tebrik ettik, alkış-
ladık. Hepsine hediyeler 
verdik. Ben de yanlarında 
bulunarak onlara destek 
verdim. Onları mutlu gö-
rünce, ben de çok mutlu 
oldum” dedi. 

Diş sağlığı tarama-
larının sadece Altındağ 
Belediyesi kreşleriyle 
sınırlı kalmadığının da al-
tını çizen Başkan Tiryaki 
“Ilçemizdeki okulları da 
diş taramaları kapsamın-
da ziyaret ediyor, oralarda 
da çocuklarımıza ağız ve 
diş sağlığı seti hediye 
ediyoruz. Bu ziyaretlerde 
ben de bulunmaya özen 
gösteriyorum. Çocuklarla 
geçirdiğim her dakika 
beni çok mutlu ediyor, 
ne yapıyorsak onların 

gelecekte daha sağlıklı 
ve mutlu olmaları için 
yapıyoruz” ifadelerini 
kullandı. 

Diş sağlığının öne-
mi üzerine kreşlerde, 
Gençlik Merkezlerinde ve 
Kadın Eğitim ve Kültür 
Merkezlerinde seminer-
ler verildiğini hatırlatan 
Başkan Tiryaki, binlerce 
kişinin katıldığı eğitim 
seminerlerinin ve diş 
taramalarının devam 
edeceğini de sözlerine 
ekledi.

BAŞKAN TİRYAKİ: “EĞİTİM SEMİNERLERİ VE DİŞ TARAMALARI DEVAM EDECEK” 

Mamak’ta yaz-kış 
yüzme keyfi

HABER MERKEZI- Mamak Belediyesi, Altı-
ağaç-Karaağaç Yüzme Havuzu, Mamak Yüzme 
Havuzu ve Spor Kompleksi ile Ekin Yüzme Ha-
vuzu ve Spor Kompleksi’nde 7’den 70’e vatan-
daşlara yaz-kış yüzme imkanı sunuyor. On aylık 
süre zarfında 13 bin 9 yüz kişinin faydalandığı 
yüzme havuzlarında, yüzme kursları da devam 
ediyor. Nisan ayından bu yana 11 bin 2 yüz elli 
beş kişi yararlandığını yüzme kurslarında hij-
yenik koşullarda yüzme eğitimi alan kursiyerler, 
deneyimli hocalar eşliğinde yüzme öğreniyor.

HJYENIK HAVUZ
Spor kenti olma yolunda emin adımlarla 

ilerleyen Mamak Belediyesi, yüzmeyi sevenler 
için kışın da vazgeçilmez bir seçenek oluşturu-
yor. Mamak Belediyesi’nin yüzme havuzlarında 
kış aylarında yüzme keyfi yaşamak isteyenler 
için günü birlik kullanım, üyelik ve yüzme kurs-
ları kayıtları da devam ediyor. Türkiye Yüzme 
Federasyonu’nun ulusal organizasyonlarına da 
ev sahipliği yapan havuzlar, dört mevsim spora 
kucak açıyor. Kursiyerler ve yüzücülerin so-
ğuktan etkilenmemesi için TSE standartlarında 
yalıtım ve ısıtması sağlanan havuzlarda hijyene 
büyük önem veriliyor. Günde 3 defa numune 
alınarak su temizliği ölçümü yapılan havuzlarda, 
periyodik olarak genel temizlik, otomatik ilaçla-
ma yapılıyor. Pazartesi günü hariç haftanın altı 
günü hizmet veren havuz günün farklı saatleri ve 
hafta sonları olmak üzere yüzme eğitim grupla-
rı, çocuk grupları ve yetişkin gruplarına hizmet 
veriyor. Ayrıca havuzlar, 09.00-21.00 saatleri 
arasında hizmet sunuyor.

DÖRT MEVSIM YÜZME KEYFI
Yüzme havuzlarının çocukların ve vatandaş-

ların yüzme sporunu en güzel şekilde öğrenebi-
leceği çok konforlu bir mekân olduğunu belirten 
Mamak Belediye Başkanı Veli Gündüz Şahin, 
“Yetişkinlerin ve çocuklarımızın yüzme sporunu 
en güzel şekilde, bütün incelikleri ve teknikleriyle 
birlikte öğrenmesini istiyoruz. Sadece yüzme 
değil, spor merkezimizde basketbol, voleybol 
gibi takım sporlarının icra edildiği modern sa-
lonlarımız var. Her spor dalında çok deneyimli 
antrenörlerimiz var. Havuzlarımız dört mevsim 
vatandaşımıza hizmet veriyor” diye konuştu.

HABER MERKEZI- Gölbaşı Beledi-
yesi ekipleri, ilçedeki kanalizasyonlarda 
sivrisinek, hamam böcekleri, fareler ve 
diğer haşerelere karşı termal sisleme ci-
hazları ilaçlama çalışması gerçekleştirdi.

Gölbaşı Belediyesi Sağlık İşleri 
Müdürlüğü ekipleri; havaların soğuması 
ile birlikte dışarıya göre daha sıcak olan 
yeraltındaki kanalizasyon veya rögar 
gibi alanlara çekilen sivrisinek başta ol-
mak üzere; hamam böcekleri, fareler ve 
diğer haşerelere karşı kanalizasyonlarda 
kapsamlı ilaçlama çalışması gerçekleş-
tirdi. Kış ayları tekniğine uygun olarak 
termal sisleme cihazları ile yeraltındaki 
alanlarda gerçekleştirilen ilaçlama çalış-
malarıyla ile vektörlerin popülasyonunun 
yok edilmesi amaçlanıyor. Çalışmalar 
sayesinde ilkbaharda larva bırakacak 
sinek sayısının minimuma indirilmesi, 
yaz aylarında yaşanması muhtemel 
sivrisinek sorununun önüne geçilmesi 
hedefleniyor.

 “HALK SAĞLIĞI ÖNCELIĞIMIZ”
Gölbaşı Belediye Başkanı Yakup 

Odabaşı, yürütülen çalışmalarla ilgili 
yaptığı açıklamada, “Gölbaşı’nda halk 
sağlığını tehdit eden unsurlara karşı 
önlem almak bizim en önemli görevimiz. 
Bu kapsamda vektörle mücadelenin ilk 
basamağı olan kışlak çalışmalarımız 
sürüyor. Sivrisinek popülasyonunu kış 
aylarından itibaren kontrol altına almayı 
hedefleniyoruz. Tabi bu ilaçlamaları özel 
cihazlarla yapıyoruz. Bu sayede en uç 
noktalara bile ulaşıyoruz. Amacımız, va-
tandaşlarımızın daha sağlıklı ve huzurlu 
bir ortamda yaşamalarını sağlamak. 
Ekiplerimiz sahada titizlikle çalışıyor ve 
gerekli tüm önlemleri alıyor. Haşereyle 
mücadele çalışmalarımız, yaz kış deme-
den devam edecek.” dedi.

Halk sağlığını korumak, yaşam alan-
larını haşerelerden arındırmak ve ilçede 
haşere kaynaklı sorunları önlemek ama-
cıyla yapılan ilaçlamaların belirlenen 
programlar dahilinde aralıksız devam 
edeceğinin altı çizilirken, vatandaşların 
haşereyle ilgili şikayet ve taleplerini 
belediyenin iletişim kanalları üzerinden 
bildirebileceğini belirtildi.

GÖLBAŞI’NDA HAŞEREYLE MÜCADELE DÖRT 
MEVSİM DEVAM EDİYOR 

HABER MERKEZI- 
Keçiören Belediyesi 
tarafından her yıl ocak 
ayının ikinci haftasında 
kutlanan Enerji Tasarrufu 
Haftası kapsamında 
öğrencilere yönelik 
etkinlik düzenlendi. 
Belediye bünyesinde 
hizmet veren Gül Kreş 
Adası'nda düzenlenen 
etkinlikte öğrencilere 
enerji tasarrufu, 
sürdürülebilir enerji 
kaynakları ve enerji 
verimliliği konusunda 
sunum yapıldı. 
Miniklere, küçük 
yaşlardan itibaren enerji 
tasarrufu alışkanlıklarını 
kazandırmak ve 
daha sürdürülebilir 
bir geleceğe katkı 
sağlamak amacıyla 

eğitici film izletildi. 
Animasyonlu anlatımda 
eğlenirken bir yandan 
da enerji tasarrufuna 
dair farkındalık kazanan 
miniklere, enerji 
muhafızları etiketleri 
verildi. Öğrencilerin 
merak ettikleri soruların 
yanıtlanmasının 
ardından enerji tasarrufu 
konulu boyama etkinliği 
yapıldı. Aynı etkinlikler 
belediye bünyesindeki 
Ata Kreş ve Gülücük 
Kreş’te de yapılacak.

DAHA 
YAŞANABILIR 
BIR DÜNYA 
IÇIN ENERJI 
VERIMLILIĞI
Enerji tasarrufu 

bilincinin toplumun her 

kesimine ulaşması ama-
cıyla eğitim faaliyetlerinin 
ilçedeki birçok okulda 
sürdürüleceğini belirten 
Keçiören Belediye Baş-
kanı Dr. Mesut Özarslan, 
"Daha yaşanabilir bir 
dünya için enerji verimli-
liğini artırmak ve doğaya 
saygılı olmak hepimi-
zin başlıca görevi. Bu 

doğrultuda her yaştan 
bireyde tasarruf bilincinin 
oluşmasına katkı sağ-
lamak amacıyla çeşitli 
çalışmalar yürütmekte-
yiz. Özellikle çocukları-
mıza yönelik düzenledi-
ğimiz bu tür etkinliklerle 
çevreye duyarlı nesiller 
yetiştirmeyi hedefliyoruz" 
dedi.

KEÇİÖREN'DE MİNİKLERE ENERJİ 
TASARRUFU BİLİNCİ AŞILANIYOR

HABER MERKEZI- Altın-
dağ Belediyesi'nde her hafta 
düzenlenen "Salı Sohbetleri" 
kaldığı yerden devam ediyor. 
2025 yılının ilk “Salı Sohbetleri” 
programının konusu “Afet farkın-
dalığı” oldu.

Altındağ Belediyesi’nde gele-
nek haline gelen Salı Sohbetleri, 
personelleri her alanda bilinçlen-
dirmeye devam ediyor. Altındağ 
Belediyesi ile Ankara İl Afet ve 
Acil Durum Müdürlüğü (AFAD) 
işbirliğiyle, Altındağ Belediyesi 

personeline yönelik “Afet Farkın-
dalık Eğitimi” düzenlendi. AFAD 
Ankara İl Afet ve Acil Durum 
Müdürlüğü’nde görevli uzman 
eğitmenler tarafından gerçekleş-
tirilen eğitim büyük ilgi gördü. 

ACIL DURUM ÇANTASI 
HAYATI ÖNEME SAHIP
Afet Farkındalık Eğitimi’nde 

tehlike çeşitleri, risk faktörleri, 
afetin ne olduğu, afet ve acil du-
rum aile planı hazırlığının içeriği 
hakkında bilgi verildi. Ayrıca, 
buluşma noktası, toplanma ve 

barınma alanları, afet sırasında 
doğru davranışlar ile afet ve acil 
durum sonrasında tahliyeden de 
bahsedildi. 

Acil durum çantasının 
önemine dikkat çeken ve evde 
bulunan eşyaların mutlaka 
sabitlenmesi gerektiğinin altını 
çizen AFAD eğitmenleri, deprem 
anında yapılan ve doğru bilinen 
yanlışlardan da bahsetti. Dep-
rem anında panik olunmaması, 
sakin kalınması konusunda 
uyarılarda bulunuldu.

Altındağ Belediyesi personeline yönelik “Afet 
Farkındalık Eğitimi” düzenlendi

HABER MERKEZI- Sincan 
Belediyesi Kitap Kafe dopdolu 
etkinliklerle gençlere keyifli vakit 
geçirme, alanında uzman isimlerle 
tanışma ve yeni bilgiler öğrenme 
fırsatı sunuyor. Öğrenciler bu kez 
Başarıyı Katlama Kulübü etkin-
liğinde Kitap Kafe’yi doldurdu, 
gençlere motivasyon konusunda 
altın değerinde tavsiyelerde bulu-
nuldu.

Öğrencilere özel hizmet veren 
Sincan Belediyesi Kitap Kafe, 
ilgi çekici konu ve konuklarıyla 
gençlere yönelik faydalı etkinlikler 
düzenlemeye devam ediyor. İngi-

lizce Konuşma Kulübü’nde 
yabancı dil pratiği yapma 
fırsatı bulan öğrenciler, Ede-
biyat Kulübü’nde alanında 
uzman isimlerle tanışma ve 
sohbet etme imkanı buluyor.

Gençler Besin Terapisi 
Kulübünde ise sağlıklı beslenme 
ile ilgili önemli bilgiler ediniyor

Gençlerin uğrak noktası olan 
Kitap Kafe kulüplerine bir yenisi 
daha eklendi. “Başarıyı Katla-
ma Kulübü” etkinliğinde başarılı 
olmanın kuralları anlatıldı. Sohbet 
tadındaki etkinlik, yoğun katılımla 
gerçekleşti, katılımcılar akıllarına 

takılan her soruya yanıt buldu.
Etkinlikte içsel ve dışsal moti-

vasyona yönelik gençlere değer-
lendirme çalışması yapıldı, kendi 
kişisel motivasyon kaynaklarını 
öğrenme fırsatı sunuldu. Özellikle 
sınavlara hazırlanan gençlere 
yönelik kaygı ile mücadele konusu 
masaya yatırıldı, sınavda başarılı 
olmanın yolları anlatıldı.

Sincan Kitap Kafe’de gençler “Başarıyı 
Katlama Kulübü”nde buluştu
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Ben müziğin türüne çok bakmam.
Onun ortaya çıktığı toplumsal ortam, 

talep eden kitlelerin ne yaşadıkları, ya da o 
müzikte ne buldukları daha önemli.

Bir şarkı, türkü her ne kadar bir sanat ese-
riyse de;

Bir toplumsal hadisedir aynı zamanda.
Belki şarkıdan da öte bir feryat, bir çığlık-

tır..
Yaşadıkları sıkıntıyı, hüznü, hasreti , çare-

sizliği dile getirdikleri bir çığlık..
Müziğin türünü tartışabilirsiniz;
Ama yaşattığı duygunun, dile getirdiği 

sıkıntının sahiciliğini tartışamazsınız.
60’lı yıllarda Türkiye’nin kırsal kesimin-

den Batı Avrupa’nın sanayileşmiş ülkelerine, 
özellikle de Almanya’ya doğru büyük bir işçi 
göçü başladı. 

Anadolu’da geçimini sağlayamayan insan-
lar, ellerine bavullarını, kafalarına hayallerini 
alarak yola çıktılar.

Çoğu, bir trenin penceresinden annelerine, 
babalarına, eşlerine ve çocuklarına son kez el 
salladılar.

Bir kısmı bir daha hiç dönmedi.
Bazıları çelik bir tabutun içinde döndüler.
Fabrikalarda, madenlerde çürüyen ciğerleri, 

nefesleri, sağ salim dönmeye yetmedi.
Hayalleri başlarına yıkıldı..
Ya da başka kadınlar, başka erkekler girdi 

araya..

Gidenlerin de,  geride bıraktıklarının da 
kendilerini ifade edebilecekleri tek bir yolları 
vardı: Şarkılar..

Ama şöyle, ama böyle…
Yalnızca Almanya’ya mı?
Karnını  doyurabilmek, çoluk çocukla-

rının nafakasını temin etmek için Doğudan, 
Anadolu’dan İstanbul, Adana, İzmir gibi vila-
yetlere de sürekli göç oldu..

Büyük umutlarla geldikleri büyük bir kentte 
çoğu tükendi..

Büyük kentin baş döndüren hızı;  sahte 
aşklar, pavyonlar, kumar, her türlü üç kağıt;  
saf Anadolu gençlerini silidir gibi ezdi, öğüttü, 
yok etti...

İşte Ferdi Tayfur bu atmosfer içinde doğdu..
Adana’nın ‘Hürriyet’ adlı bir kenar mahal-

lesinde..
Komşuları genellikle Güneydoğu’dan 

Çukurova’ya çalışmak için göç eden tarım 
işçileriydi..

Babası bir toprak ağasının yanında ırgattı.
Ferdi Tayfur henüz çocuk yaştayken baba-

sını vurdular, öldürdüler..
Yoksulluk, acılar, çaresizlik içinde kendisi-

ne yol bulmaya çalışan bir yetim
Yaşadığı tüm bu olumsuzlukları kime fatura 

edeceğini bilememek ve boşluğa doğru haykır-
mak..

Şarkıyla çığlık arası bir şey…
Büyük kentte kaybolan, yok olan insanlara 

şahit, onlara ses  olmak.
Onların kalplerinde hissedip bir türlü dile 

getiremedikleri duygularını müzikle tercüme 
etmek…

Türü neydi çok önemli değil..
Ama hepsi hakikiydi ve karşılıkları vardı..
Ve gelinip de bir türlü geri dönülemeyen 

sıla hasreti…
Bir gün çok para kazanıp geri döneceğiz.. 

Sevdiklerimize kavuşacağız, sevinç içinde 
dans edeceğiz…

“Hadi gel Köyümüze geri dönelim, 
Fadime’nin düğününde halay çekelim…”

Ama olmadı.. Bırak sağ salim dönmeyi, 
cenazeleri bile kavuşamadı köylerine…

Tıpkı Nazım Hikmet’in Memleketimden 
İnsan Manzaraları” şiirinde anlattığı,  gurbetçi 
Ali’nin bir kahve köşesindeki hayatı gibi…

“Ali masanın üzerinde yatıyor yüzükoyun;
  Sırtı yarılmış gömleğinin,
  kumral başı bileklerinde.
Recep bağırdı :
“Burası sabahçı kahvesi mi, otel odası mı 

be!”
 “Delikanlı uyan!”
Ali kımıldamadı.
“Sana diyoruz!”
Ali kımıldamadı.
Ali cevap vermedi Recep’e.
Tuttu delikanlıyı Recep, çevirdi arka üstü.
Ali’nin başı düştü.
Ali çoktan ölmüştü.”
Kimsenin ziyaret bile etmediği kimsesizler 

mezarlığında, baş taraflarına çakılan bir kazı-
ğın üzerindeki bir numaradan ibaret kaldılar. 

Adlarına bir türkü yakıldı ya da yakılma-
dı…

Öyküleriniz ne kadar hazinse,  şarkılarınız 
da o kadar kederlidir;

Hayatınız  ne kadar karmaşıksa, şarkılarını-
zın türü, çeşidi de o kadar karmaşıktır..

Ben o yüzden Müziğin türüne çok bak-
mam..

Yüreğimde kanayan yaranın sızısına baka-
rım.

Huzur içinde uyu Ferdi Tayfur…

Gurbet kuşları

GENİŞ AÇI

Ergin ERENOĞLU 

ANKARA (ANKA)-
Cumhurbaşkanlığı Iletişim Baş-
kanı Fahrettin Altun, 2. Iletişim 
Şurası Hazırlık Çalıştayı'nda 
yaptığı konuşmada, "Dezenfor-
masyonla Mücadele Merkezimizin 
yoğun çalışmalarıyla bugüne 
kadar, ülkemize karşı üretilen 2 bi-
nin üzerinde yalan haberi ve kara 
propaganda girişimini bertaraf 
ettik" ifadesini kullandı. 

Ilki 2002 yılında Cumhurbaşka-
nı Ahmet Necdet Sezer dönemin-
de düzenlenen çalıştayın ikincisi 
nisan ayında gerçekleştirilecek. 2. 
Iletişim Şurası’nın Hazırlık Çalış-
tayı, The Ankara Hotel’de bugün 
düzenlendi. Çalıştaya katılan 
Cumhurbaşkanlığı Iletişim Baş-
kanı Fahrettin Altun, "2024 yılını 
geride bırakıp, 2025’e girdiğimiz 
şu günlerde uluslararası sistemin 
çözüm üretemediği, karşısında 
biçâre kaldığı çok sayıda krize 
şahitlik ediyoruz. 2024, dünyanın 
birçok yerinde zulümlerin, katli-
amların, hak ihlallerinin, mağduri-
yetlerin ve adaletsizliklerin yaşan-
dığı, dünyanın sözde güç merkezi 
devletlerinin, barış ve adaleti 
sağlamakla görevli teşkilatlarının 
bütün bu yaşananlara karşı sessiz 

kaldığı bir yıl olarak tarihe geçti. 
Özellikle, Suriye’de yaşanan ihti-
lafta, Rusya Ukrayna savaşında, 
akabinde Israil’in Filistin katlia-
mında, uluslararası kuruluşların 
nasıl işlevsiz kaldığını hep birlikte 
bir kez daha müşahede ettik" 
ifadesini kullandı. Altun, şunları 
kaydetti:

 “INŞA ETTIĞIMIZ SISTEM 
ÜLKEMIZIN TEZ VE 
IDDIALARININ GÜÇLÜ BIR 
ŞEKILDE ANLATILMASINA 
KATKILAR SUNUYOR”
Ülkemizin tüm insanlık için 

sarf ettiği bu adalet gayretinde ve 
Milletimizin bekası için yedi düve-
le karşı verdiği onurlu mücadele-
sinde, Cumhurbaşkanlığı Iletişim 
Başkanlığı olarak bizler de tüm 
gücümüzle çalışıyoruz. Kurulu-
şumuzun ilk gününden itibaren, 
iletişimi bir disiplin olarak ku-
rumsallaştırma gayretinde olduk. 
Inşa ettiğimiz sistem bugün, ortak 
dil ve söylem birliği temelinde 
ülkemizin tez ve iddialarının güçlü 
şekilde anlatılmasına çok büyük 
katkılar sunuyor. Kurduğumuz 
bu sistemin merkezinde, düzenli 
bilgilendirme mekanizması bulu-
nuyor.

"4 MILYON 590 BIN 
BAŞVURU TÜM 
KURUMLARIMIZIN 
DESTEĞIYLE TITIZLIKLE 
SONUÇLANDIRILMIŞTIR"
Dünyanın en büyük ölçekli ka-

musal iletişim platformu CIMER’i 
cevapsız soru, karşılanmamış 
talep kalmayacak şiarıyla yöne-
tiyoruz. Yalnızca 2024 yılı içinde, 
milletimizden gelen 4 milyon 590 
bin başvuru tüm kurumlarımızın 
desteğiyle titizlikle sonuçlandırıl-
mıştır. CIMER, en önemli halkla 
ilişkiler faaliyetimiz olsa da tek 
faaliyetimiz değil. Devletimizin 
sunduğu imkânlarla gençlerimi-
zin idealleri arasında bir köprü 
kuruyoruz. Bugüne kadar medya 
ve iletişim alanında 22 yabancı 
devletle ikili anlaşma imzaladık.

Başkanlık olarak bugüne kadar 
27 bin basın kartını sahiplerine 

teslim ettik. Aynı zamanda medya 
mensuplarımızın haklarının iyileş-
tirilmesinden, güncel meselelere 
dair ulusal ve uluslararası basın 
bilgilendirme toplantılarına kadar 
yoğun şekilde çalışmalarımızı sür-
dürüyoruz. 2025 yılı içinde inşal-
lah, bu doğrultuda Doğu Akdeniz 
Medya Forumu, Türkiye-Çin Med-
ya Forumu, Türk-Alman Medya 
Forumu, Türk-Yunan Medya Foru-
mu, Balkanlar Medya Forumu ve 
Afrika Medya Forumu’nu hayata 
geçireceğiz. Keşke sistematik de-
zenformasyon faaliyetleri medya 
ve iletişim iklimini zehirlemese ve 
biz de bu yönde bir çaba ortaya 
koymasak... Dezenformasyonla 
Mücadele Merkezimizin yoğun 
çalışmalarıyla bugüne kadar, ülke-
mize karşı üretilen 2 binin üzerin-
de yalan haberi ve kara propagan-
da girişimini bertaraf ettik."

CUMHURBAŞKANLIĞI İLETİŞİM BAŞKANI FAHRETTİN ALTUN: 

“2 binin üzerinde yalan 
haberi ve kara propaganda 
girişimini bertaraf ettik”

TBMM (AA) - İçişleri Ba-
kanı Ali Yerlikaya, "Türkiye'yi 
terörle, kaosla ve vesayetle 
yıpratmaya çalışanlara karşı 
elde ettiğimiz her başarı, mille-
timizin gücünü ve iradesini 
göstermektedir. Valilerimiz de 
bu mücadelenin en ön safla-
rında gece gündüz demeden, 
adalet ve millet aşkıyla görevi-
ni yapmaktadır." dedi.

Yerlikaya, TBMM'de dü-
zenlenen Valiler Buluşması 
Programı'nda yaptığı konuş-
mada, "egemenlik kayıtsız 
şartsız milletindir" sözünün te-
celli ettiği Mecliste bulunmanın 
onurunu yaşadığını söyledi.

TBMM'nin, bir milletin var 
olma mücadelesini en zor 
şartlar altında dahi yönettiğini 
hatırlatan Yerlikaya, Meclis'in 
sadece Türk milletine değil, 
tüm mazlum milletlere de 
ilham olduğunu vurguladı.

Ali Yerlikaya, Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk'ün liderliğinde 
yüreği vatan aşkıyla çarpan 
Mehmetçiğin sevk ve idare-
sinin, kurtuluş planlarının, 
Ankara'da yanan bağımsızlık 
ateşinin tüm yurda yayılması-
nın Meclis sayesinde oldu-
ğunu anımsatarak, şunları 
kaydetti:

"Bu irade, Milli 
Mücadele'nin zaferle taç-
landığı günlerden bu güne 
demokrasimizin sarsılmaz 

kalesidir. Bu Meclis, Kurtuluş 
Savaşı'nda top sesleri altında 
milletimizin iradesini haykırdığı 
bir yer. 15 Temmuz gecesi de 
dimdik ayakta durmuş, mille-
timizin kararlılığına öncülük 
etmiştir. 15 Temmuz, milleti-
mizin iradesine zincir vurul-
mayacağının, Türkiye'nin diz 
çökmeyeceğinin ilanıdır. Bu-
gün, Kurtuluş Savaşı'ndan 15 
Temmuz'a sahip olduğu irade 
ve kahramanlık ruhuyla Tür-
kiye Yüzyılı'nı inşa ediyoruz. 
Cumhurbaşkanımızın liderli-
ğinde büyük ve güçlü Türkiye 
için omuz omuza çalışıyor, her 
türlü tehdide karşı, milletimizin 
huzur ve güvenliğini teminat 
altına alıyoruz."

Yerlikaya, valilerin bu-
lundukları şehirlerde devleti 
temsil ederken aynı zamanda 
milletin huzurunu, kamu düze-
nini ve güvenliğini de koruduk-
larını belirtti.

Valilerin görevlerinin, 
devletle millet arasında sar-
sılamaz güçlü bir bağ kur-
mak olduğuna dikkati çeken 
Yerlikaya, nihai hedefin ise "iyi 
ki valimiz var " dedirtmek, va-
tandaşın gönlünde iz bıraka-
cak hizmetler gerçekleştirmek 
olduğunu ifade etti.

"TÜRKIYE IÇIN CANLA 
BAŞLA ÇALIŞIYORUZ"
İçişleri Bakanı Yerlikaya, 

sözlerini şöyle sürdürdü:

"Kamu düzeni, sadece bir 
güvenlik meselesi değildir, 
aynı zamanda milletimizin 
refahı, huzuru ve geleceği 
için bir teminattır. Türkiye'yi 
terörle, kaosla ve vesayetle 
yıpratmaya çalışanlara karşı 
elde ettiğimiz her başarı, mille-
timizin gücünü ve iradesini 
göstermektedir. Valilerimiz de 
bu mücadelenin en ön safla-
rında gece gündüz demeden, 
adalet ve millet aşkıyla göre-
vini yapmaktadır. Artık bugün 
Cumhurbaşkanımızın lider-
liğinde, bölgesel ve küresel 
ölçekte barışa hizmet eden, 
mazlumların sesi olan büyük 
ve güçlü bir Türkiye var. Bizler 
de İçişleri Bakanlığı olarak bü-
yük ve güçlü Türkiye mücade-
lemizi kararlı bir şekilde sürdü-
rüyoruz. Terörden arındırılmış, 
güvenliği tesis edilmiş, asayiş 
berkemal, zehir tacirlerine ne-
fes aldırmayan, her köşesinde 
huzurun ve güvenliğin hakim 
olduğu bir Türkiye için canla 
başla çalışıyoruz, çalışmaya 
da devam edeceğiz."

İçişleri Bakanı Yerlikaya, TBMM'de Valiler Buluşması Programı'nda konuştu:

“Güçlü Türkiye mücadelemizi 
kararlı bir şekilde sürdürüyoruz”

ANKARA (ANKA)- 
Adalet Bakanı Yılmaz 
Tunç, noterlik hizme-
tinin adalete erişimin 
önemli bir parçası 
olduğunu belirterek, 
"2024 yılında 40 yeni 
noterlik ihdas ettik. 2002 
yılında bin 231 olan no-
terlik sayısını 2 bin 383’e 
yükselttik. Noterlik kuru-
munu daha üst seviyelere 
çıkarmak ve daha kaliteli 
hizmet sunabilmelerini 
sağlamak amacıyla çalış-
malarımıza hız kesmeden 
devam edeceğiz" dedi. 

Adalet Bakanı Yılmaz 
Tunç, noterlik uygulamaları 
hakkında bilgi verdi. Tunç, 
noter sayılarının artırıldı-
ğını, noterlik hizmetlerinde 
e-Noterlik, nöbetçi noterlik, 
güvenli ödeme hizmeti 
gibi birçok uygulamanın 
daha etkin hale geleceği-
ni kaydetti. Tunç, şunları 
kaydetti:

"Kamu hizmeti olan no-
terlik, adaletin sağlanması 
ve korunması açısından 
hukuk sistemimizin temel 
taşlarından biridir. Noterle-
rimiz, yaptıkları işlemlere 
resmiyet kazandırmak-

ta, hukuki uyuşmazlık 
çıkmasını büyük ölçüde 
azaltmakta, çıkan uyuş-
mazlıkların kolay ve çabuk 
sonuçlanmasına yardımcı 
olmaktadır. Hiçbir tarafın 
çıkarını gözetmeden sa-
dece yasaların kendilerine 
verdiği yetkileri kullanan 
noterlerimizi güçlendirmek, 
noterlik hizmetlerini geliş-
tirmek ve vatandaşlarımı-
zın işlemlerini kolaylaştır-
mak için önemli adımlar 
attık. Önümüzdeki süreçte 
adalete erişimin ve hukuki 
güvenliğin önemli unsuru 
noterlerle ilgili yeni düzen-
lemeleri hayata geçirece-
ğiz. 2024 yılında 40 yeni 
noterlik ihdas ettik. 2002 
yılında 1.231 olan noter-
lik sayısını 2 bin 383’e 
yükselttik. Noterlik kuru-
munu daha üst seviyelere 
çıkarmak ve daha kaliteli 
hizmet sunabilmelerini 
sağlamak amacıyla çalış-
malarımıza hız kesmeden 
devam edeceğiz."

Adalet Bakanı Yılmaz Tunç: 
Noterlik sayısı 
2 bin 383'e 
yükseldi

MİT geçen yıl yaklaşık 
45 bin gencin kariyer 

hedefinde yer aldı
ANKARA (AA)- Milli İstihbarat Teşkilatı (MİT) Baş-

kanlığı'ndaki kariyer fırsatlarına, geçen yıl çoğunluğu 
20-30 yaş arası 44 bin 867 kişi müracaat etti. 

Terör örgütlerine yönelik son yıllarda başarılı 
operasyonların sayısındaki artış, Türkiye'nin diplomatik 
ilişkilerde güçlenen rolü ve dizilerin etkisi gibi nedenler 
gençlerin ilgisini bu alana yöneltti.

2023 yılında 22 bin 42 müracaatın yapıldığı 
MİT'teki açık pozisyonlara geçen yıl, büyük çoğunluğu-
nun lisans eğitimlerini tamamlamak üzere olan 44 bin 
867 kişi başvuruda bulundu.

MIT'IN INTERNET SITESININ ZIYARETÇI 
SAYISI DA KATLANDI
Teşkilatın "www.mit.gov.tr" internet sitesi de 2024 

yılında önceki yıla oranla iki kat artarak, 5 milyon 150 
bin kişi tarafından ziyaret edildi. Sitenin tasarımındaki 
ve içeriğindeki yeniliklerin ziyaretçi sayısının artmasın-
da etkili olduğu belirtildi.

Teşkilatın internet sitesinde en çok ilgi çeken bö-
lümler; "Kariyer alanları, öz geçmiş gönderme ile MİT 
Akademi ile Nasıl Yardım Edebilirsin?" gibi bölümler 
oldu. Ziyaretçilerin yoğun olarak kullandığı "Nasıl Yar-
dım Edebilirsin?" bölümüne terör örgütleri, kaçakçılık 
gibi birçok konuda ihbar yapıldı.

MİT Başkanlığına, 2024 yılında özellikle FETÖ, 
PKK/YPG ve DEAŞ terör örgütleriyle ilgili olmak üzere 
111 bin 425 ihbarda bulunuldu. İhbar sayısı bir önceki 
yıla göre yaklaşık 21 bin azaldı ancak niteliksiz ihbarla-
rın sayısında da azalma olduğu tespit edildi.

İlgili birimlerle paylaşılan bu ihbarlar sayesinde, 
MİT ve kolluk güçleri tarafından terör örgütlerine 
yönelik yurt içinde ve dışında operasyonlar düzenlendi. 
Geçen yıl MİT'e İngilizce, Almanca, Fransızca, Rusça 
ve Arapça dillerinde toplam 5 bin 163 ihbar yapıldı. İlk 
sırada İngilizce, ikinci sırada Arapça ihbarlar yer aldı.

Sosyal medya fenomeni 
Kerimcan Durmaz ve oyuncu 

Atakan Yılmaz tutuklandı
ISTANBUL (AA) - Yasa dışı bahse teşvik ettiği 

iddiasıyla gözaltına alınan sosyal medya fenomeni 
Kerimcan Durmaz ve oyuncu Atakan Yılmaz tutuklandı.

İstanbul Cumhuriyet Başsavcılığınca yürütülen, 
yüksek takipçi sayısına sahip sosyal medya fenomen-
lerine ait bazı hesaplarla yasa dışı bahis sitelerinin 
reklamının yapılıp bu suça teşvik edilmesine ilişkin 
soruşturma kapsamında gözaltına alınan Durmaz'ın 
emniyetteki işlemleri tamamlandı.

Futbol ve Diğer Spor Müsabakalarında Bahis ve 
Şans Oyunları Düzenlenmesi Hakkında Kanunu'na 
muhalefet ettiği öne sürülen şüpheli, sabah saatlerinde 
Fatih'teki Haseki Eğitim ve Araştırma Hastanesi'nde 
sağlık kontrolünden geçirildi.

Şüpheli, daha sonra Çağlayan'daki İstanbul 
Adliyesi'ne sevk edildi.

Burada Bilişim Suçlar Soruşturma Bürosunca 
ifadesi alınan Durmaz, üzerine atılı suçtan tutuklama 
talebiyle sulh ceza hakimliğine gönderildi.

Kerimcan Durmaz, sulh ceza hakimliğince tutuk-
landı. Aynı suçtan gözaltına alınan oyuncu Atakan 
Yılmaz da emniyetteki işlemlerinin ardından adliyeye 
sevk edildi.
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"Ankara’dan yurt dışına direkt uçuşların artması, 
tüm illerimizin ticaretini ve ihracatını artıracak"

ANKARA (ANKA)- Ankara Ti-
caret Odası (ATO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Gürsel Baran, Başkent'in 
yurt dışına direkt uçuşlarla bağlan-
masının, sadece kent ekonomisi 
için değil, çevresinde yer alan tüm 
iller için önemli olduğunu belirte-
rek, “Ankara’dan yurt dışına direkt 
uçuşların artması, hızlı trenle, ka-
rayoluyla ve havayoluyla bağlantı 
kurduğumuz tüm illerimizin ticare-
tini ve ihracatını artıracak, ekono-
misini geliştirecektir" dedi. 

Türk Hava Yolları ile Lufthansa 
Hava Yolu Şirketi’nin ortaklığıyla 
kurulan ve yaklaşık 35 yıldır faali-
yet yürüten SunExpress Havayolu 
Şirketi’nin Genel Müdür Yardımcısı 
Tuncay Eminoğlu, ATO Başkanı 
Gürsel Baran’ı aile şirketi Dost 
Boya’da ziyaret etti.

Ziyarette konuşan Baran, 
Ankara’dan yurt dışına direkt uçuş 
sayısının artırılması konusunun 
sürekli gündemlerinde olduğunu 
ve her fırsatta dile getirdikleri-
ni belirterek, Başkent’in direkt 
uçuşlarla yurt dışındaki destinas-
yonlara bağlanmasının sadece 
Ankara ekonomisi için değil, 
çevre iller için de önemli olduğunu 
söyledi. Başkent'in coğrafi olarak 
Türkiye’nin ortasında yer aldığını, 
karayolu ağı ile hızlı tren için de 
bir merkez konumunda olduğunu 
belirten Baran, “Ankara’dan yurt 
dışına direkt uçuşların artması, 
hızlı trenle, karayoluyla ve hava-
yoluyla bağlantı kurduğumuz tüm 
illerimizin ticaretini ve ihracatını 

arttıracak, ekonomisini geliştire-
cektir” diye konuştu.

"BAŞKENT'IMIZIN DÖVIZ 
GELIRLERINI ARTIRMAK 
IÇIN SAĞLIK TURIZMININ 
GELIŞIMINI HEDEF OLARAK 
ÖNÜMÜZE KOYDUK"
Ankara Ticaret Odası olarak, 

Esenboğa’dan yurt dışına direkt 
uçuş sayısını artırmanın sürekli he-
defleri arasında yer aldığını anlatan 
Baran, “Başkent Ankara, önceleri 
sadece kamu yönetiminin merkezi 
ve memur şehri olarak anılırken, 
bugün üniversite şehri, hastane 
şehri, sanayi şehri, savunma sana-
yinin ve sağlık turizminin merke-
zi, üretimde, ticarette, ihracatta 
sürekli gelişen, ilerleyen bir şehir 
durumuna geldi. Başkent'imizin 

döviz gelirlerini artırmak için sağlık 
turizminin gelişimini hedef olarak 
önümüze koyduk. Hastanelerimiz 
ve sağlık tesislerimizin kalitesi, 
sağlık turizmi için çok uygun, ter-
mal tesislerimiz yine sağlık turizmi-
ni destekler nitelikte. Hasta ziya-
retçisi aktarmalı uçuşlarla tedaviye 
gelmek istemiyor. Esenboğa’dan 
yurt dışı destinasyonlara direkt 
uçuş olmadan sağlık turizmini ge-
liştiremeyiz” ifadelerini kullandı.

Baran, ticaret ve ihracatın ge-
lişmesi açısından direkt uçuşların 
önemine dikkat çekerek, “Fuarlara 
katılmak, iş bağlantıları kurmak 
için yurt dışına aktarmalı uçmak 
durumunda kaldığımızda, bir günü-
müzü yolda kaybediyoruz” dedi.

Esenboğa’da hizmet ve-

ren havayolu şirketlerinden 
SunExpress’in başarılarıyla gurur 
duyduklarını belirten Baran, yeni 
destinasyonlara ilişkin talepte de 
bulundu.

"ANKARA’DA YÜZDE 7 
ORANINDA BÜYÜMEYI 
HEDEFLIYORUZ"
SunExpress Genel Müdür 

Yardımcısı Tuncay Eminoğlu da 
konuşmasında, şirketin Ankara, 
Antalya ve Izmir merkezli uçuşla-
rı hakkında bilgi vererek, ABD’li 
uçak üreticisi Boeing şirketinin 
üretim hızındaki yavaşlamanın, 
SunExpres’in büyüme hedeflerini 
de etkilediğini anlattı. Eminoğlu, 
“Ankara’ya gurbetçilerimizi, iş 
insanlarını ve turistleri taşıyoruz. 
SunExpres olarak 2025 yılında 
Ankara’da yüzde 7 oranında büyü-
meyi hedefliyoruz” dedi.

SunExpress Havayolu Şirketi 
olarak filolarında yer alan uçak 
sayını artırmak istediklerini ve yeni 
uçak siparişi verdiklerini dile geti-
ren Eminoğlu, Hizmet Ihracatçıları 
Birliği tarafından 2024 yılı Kasım 
ayında düzenlenen 6. Hizmet Ihra-
catçıları Birliği Ödülleri Töreni’nde, 
Yolcu Taşımacılığı Hizmet Kategori-
sinde, THY ve Pegasus’un ardın-
dan üçüncü sırada yer aldıklarını 
da sözlerine ekledi.

Baran’ın taleplerini dinleyen 
Eminoğlu, mevcut uçuş rotalarına 
yeni destinasyonlar eklemek için 
çalışma yapabileceklerini söyledi.

ANKARA TİCARET ODASI (ATO) YÖNETİM KURULU BAŞKANI GÜRSEL BARAN:

Aralık 2024'te en fazla 
aylık reel getiri BIST 100 

endeksinde oldu
ANKARA (AA) - Tüketici fiyat endeksi 

(TÜFE) ile indirgendiğinde Aralık 2024'te 
en yüksek aylık reel getiri yüzde 6,02 ile 
BIST 100 endeksinde gerçekleşirken, 
geçen yıl genelinde en fazla kazanç ise 
külçe altından elde edildi.

Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK), 
Aralık 2024 dönemi ve geçen yıl geneline 
ilişkin "finansal yatırım araçlarının reel 
getiri oranları"nı açıkladı.

Buna göre, geçen ay aylık en yüksek 
reel getiri, yurt içi üretici fiyat endeksi 
(Yİ-ÜFE) ile indirgendiğinde yüzde 6,68, 
TÜFE ile indirgendiğinde yüzde 6,02 
oranlarıyla BIST 100 endeksinde görül-
dü.

Yİ-ÜFE ile indirgendiğinde, yatırım 
araçlarından mevduat faizi (brüt) yüz-
de 3,08, devlet iç borçlanma senetleri 
(DİBS) yüzde 2,61, dolar yüzde 1,21 
oranlarıyla yatırımcısına reel getiri sağ-
larken, avro yüzde 0,29 ve külçe altın 
yüzde 1,46'yla yatırımcısına kaybettirdi.

TÜFE ile indirgendiğinde ise mevdu-
at faizi (brüt) yatırımcısına yüzde 2,43, 
DİBS yüzde 1,97, dolar yüzde 0,57 reel 
getiri sağlarken, avro yüzde 0,91, külçe 
altın yüzde 2,08 kayba yol açtı.

Mevduat faizi (brüt) 3 aylık değer-
lendirmede, Yİ-ÜFE ile indirgendiğinde 
yüzde 8,97, TÜFE ile indirgendiğinde 
yüzde 4,97 oranlarında yatırımcısına en 
yüksek reel getiri sağlayan yatırım aracı 
olarak dikkati çekti.

Aynı dönemde avro, Yİ-ÜFE ile indir-
gendiğinde yüzde 5,30, TÜFE ile indir-
gendiğinde yüzde 8,78 ile yatırımcısına 
en çok kaybettiren yatırım aracı olarak 
öne çıktı.

6 aylık değerlendirmeye göre, mevdu-
at faizi (brüt) Yİ-ÜFE ile indirgendiğinde 
yüzde 14,72, TÜFE ile indirgendiğinde 
yüzde 6,6 oranlarında yatırımcısına en 
yüksek reel getiri sağlayan yatırım aracı 
oldu. Aynı dönemde BIST 100 endeksi, 
Yİ-ÜFE ile indirgendiğinde yüzde 11,65, 
TÜFE ile indirgendiğinde yüzde 17,9 
oranlarında yatırımcısına en çok kaybetti-
ren yatırım aracı olarak hesaplandı.

YILLIKTA EN YÜKSEK REEL 
GETIRI KÜLÇE ALTINDA
Finansal yatırım araçları yıllık olarak 

değerlendirildiğinde külçe altın, Yİ-ÜFE 
ile indirgendiğinde yüzde 20,35, TÜFE ile 
indirgendiğinde ise yüzde 7,13 oranla-
rında yatırımcısına en yüksek reel getiri 
sağlayan yatırım aracı olarak öne çıktı.

Yıllık değerlendirmede, Yİ-ÜFE ile in-
dirgendiğinde, yatırım araçlarından mev-
duat faizi (brüt) yüzde 6,12, BIST 100 
endeksi yüzde 0,15 oranında yatırımcı-
sına reel getiri sağlarken, dolar yüzde 
6,43, DİBS yüzde 7,52, avro yüzde 10,22 
oranlarında yatırımcısına kaybettirdi.

TÜFE ile indirgendiğinde mevduat 
faizi (brüt) yüzde 5,53, BIST 100 endeksi 
yüzde 10,85, dolar yüzde 16,71, DİBS 
yüzde 17,68, avro yüzde 20,09 oranların-
da yatırımcısının kayba uğramasına yol 
açtı.

Ankara Sanayi Odası'nda mesleki 
ve teknik eğitim masaya yatırıldı

ANKARA (AA) - Ankara Sanayi Odası 
(ASO) Başkanı Seyit Ardıç, sanayinin 
gelişmesi ve ekonomik kalkınma için 
nitelikli iş gücünün önemine işaret ederek, 
"Okul ile sanayi arasında köprüler kurarak, 
mesleki ve teknik eğitimde iş dünyasının 
ihtiyaçlarına uygun çözümler üretmek 
zorundayız." ifadesini kullandı.

Odadan yapılan açıklamaya göre, 
ASO'da mesleki ve teknik eğitimde okul-
sanayi işbirliklerini artırmak amacıyla 
toplantı düzenlendi.

Toplantıya, Milli Eğitim Bakanlığı ve 
ASO yetkilileri katıldı.

Toplantının açışında konuşan 
Ardıç, ASO'nun mesleki ve teknik 
eğitim kurumlarıyla Türkiye'ye rol 
model oluşturacak eğitim faaliyetleri 
gerçekleştirdiğini bildirdi.

Ardıç, Türkiye'deki işsizlik sorunlarının 
başlıca nedenlerinden birinin "beceri eksik-
liği" olduğuna dikkati çekerek, değerlendir-
mesini şöyle sürdürdü:

"Mesleki eğitim müfredatının sanayinin 
ihtiyaçlarına uygun hale getirilmesi iş 

gücü piyasasında daha etkili eşleşme 
sağlayabilir. Sanayinin gelişmesi ve 
ekonomik kalkınma için nitelikli iş gücü 
önemli. Okul ile sanayi arasında köprüler 
kurarak, mesleki ve teknik eğitimde iş 
dünyasının ihtiyaçlarına uygun çözümler 
üretmek zorundayız. Bu alanda yapılacak 
işbirlikleri, ülkemizin ekonomik gücünü 
artırmada kritik role sahiptir. ASO 
meslek komiteleri, mesleki ve teknik 
Anadolu liseleri ile işbirliği protokolleri 
imzaladı. Meslek komitelerimizle birlikte 
sektörlerimizin ihtiyaçlarını analiz 
ederek meslek liseleriyle işbirliklerimizi 
güçlendirmek için yola çıktık. Bu protokoller 
sayesinde öğrencilerimiz, sanayinin 
ihtiyaçlarına uygun şekilde yetişiyor ve iş 
dünyasına hazır hale geliyor."

Milli Eğitim Bakan Yardımcısı Muham-
met Bilal Macit de piyasanın nitelikli işgücü 
ihtiyacına cevap vermenin önemli olduğu-
nu belirterek, ASO ile okul-sanayi işbirli-
ğine yönelik imzalanan protokollerin çok 
faydalı olduğunu kaydetti.

TRABZON (AA)- Iç sularda 
kurulu çiftliklerde belli ağırlığa 
ulaştıktan sonra Karadeniz'deki 
kafeslere aktarılarak yetiştirilen 
Türk somonu, geçen yıl 46 ülke-
de alıcı buldu.

Türkiye'nin somon ihracatı 
2024'te bir önceki yıla kıyasla 
yüzde 26 artarak 497 milyon 968 
bin 66 dolar oldu.

AA muhabirinin, Doğu Kara-
deniz Ihracatçılar Birliği (DKIB) 
verilerinden derlediği bilgiye 
göre, iç sulardaki kurulu çift-
liklerde belli ağırlığa ulaştıktan 
sonra Karadeniz'deki kafesle-
re aktarılarak yetiştirilen Türk 
somonunda 2023'te 396 milyon 
294 bin 502 dolar olan ihracat, 
2024'te 497 milyon 968 bin 66 
dolara yükseldi.

Miktar bazındaki ihracat ise 
63 bin 158 tondan 78 bin 76 tona 
çıktı. Böylece, geçen yıl yapılan 
ihracat, önceki yıla kıyasla mik-
tarda yüzde 24, değerde yüzde 
26 arttı.

RUSYA'YA YAPILAN 
IHRACATTAN ELDE EDILEN 
GELIR YÜZDE 53 ARTIŞ 
GÖSTERDI
Türkiye'den geçen yıl, Rusya 

Federasyonu başta olmak üzere 
46 ülkeye Türk somonu satıldı.

Rusya Federasyonu'na 
2024'te, 58 bin 342 ton karşılığı 
355 milyon 685 bin 203 dolarlık 
somon ihraç edildi. 2023'te ise 
Rusya'ya 41 bin 461 ton karşılığı 
231 milyon 958 bin 984 dolar-
lık ihracat yapılmıştı. Böylece, 
Rusya Federasyonu'na yapılan 

somon ihracatı önceki yıla göre 
miktarda yüzde 41, değerde yüz-
de 53 arttı.

Rusya Federasyonu'nu 
35 milyon 761 bin 152 dolarla 
Almanya, 26 milyon 565 bin 457 
dolarla Vietnam takip etti.

Doğu Karadeniz'den geçen yıl 
Rusya Federasyonu başta olmak 
üzere 21 ülkeye 30 bin 971 ton 
karşılığı 191 milyon 455 bin 378 
dolarlık somon ihraç edildi.

Bölgeden 2023'te ise 26 bin 
702 ton karşılığı 157 milyon 
898 bin 12 dolarlık somon ihraç 
edilmişti. Bu kapsamda, geçen 
yıl yapılan somon ihracatı önceki 
yıla göre miktarda yüzde 16, 
değerde de yüzde 21 arttı.

"ISPANYA, ÇIN VE 
JAPONYA'DA FUARLARA 
KATILMAYI PLANLIYORUZ"
DKIB Su Ürünleri Sektör 

Komitesi Başkanı Ismail Kobya, 
AA muhabirine, Türk somonu-
nun bölge ve ülke ekonomisi 
için önemli bir ürün olduğunu 
söyledi.

Ülke genelinde 500 milyar 
dolara yaklaşan Türk somonu 
ihracatı gerçekleştirildiğini belir-
ten Kobya, "Bu rakamın yaklaşık 
yüzde 40'ı da bölgemizden ihraç 
ediliyor. Hem ülke geneli hem 
bölgemizden gerçekleştirilen 
Türk somonu ihracatında artış 
oranları yüzleri güldürüyor ancak 
potansiyelimiz çok daha yük-
sek." dedi.

Kobya, potansiyeli daha da 
artırmak için büyük bir özveriyle 
çalıştıklarını vurgulayarak, şu 
değerlendirmede bulundu:

"Gelenekselleşen Rusya 
pazarımız var ama DKIB olarak 
amacımız fuar katılımları ve tica-
ret heyetleriyle ABD, AB ve Uzak 
Doğu pazarlarını da geleneksel 
pazarlarımız haline getirebil-
mek. Bu amaçla Ispanya, Çin ve 
Japonya'da fuarlara katılmayı 
planlıyoruz. Farklı ülkelere ya-
pılacak teknik inceleme gezile-
riyle de Türk somonunun katma 
değerini artırma yolunda önemli 
adımlar atacağız."

Türk somonu ihracatı 2024'te 
498 milyon doları buldu

ANKARA (AA)- TSE Başka-
nı Şahin, "İthalat denetimlerinde 
194 bin ürünü inceledik. 4 bin 500 
uygunsuz ürünün ülkeye girişi en-
gellendi." dedi.

Türk Standardları Enstitüsü 
(TSE) Başkanı Mahmut Sami 
Şahin, Enstitünün 2024'te yaptığı 
faaliyetlere ilişkin AA muhabirine 
değerlendirmelerde bulundu.

TSE'nin, 2024 yılında 1500'ün 
üzerinde standart yayımladığını ve 
100 binden fazla test ile kalibras-
yon hizmeti verdiğini dile getirerek, 
"Eğitim alanında da önemli bir 
başarıya imza atarak, 925'ten fazla 
eğitim düzenledi ve 20 binin üze-
rinde eğitim sertifikası verdi. İthalat 
denetimlerinde 194 bin ürünü ince-
ledik. 4 bin 500 uygunsuz ürünün 
ülkeye girişi engellendi." ifadelerini 
kullandı.

Şahin, 30 binden fazla tehlikeli 
madde taşıyan araç incelemesi, 
6 bin 100 tank muayenesi ve 89 
tasarım tip onayı belgelendirmesi 
gerçekleştirildiğini de anlattı.

AKKUYU NGS PROJESI'NDE 
REKOR YERLI TEDARIK
Savunma sanayisi, demir yolu 

sistemleri, rüzgar enerjisi ve nük-
leer enerji santralleri gibi stratejik 
alanlarda, Türkiye'nin teknolojik 
bağımsızlığını güçlendirecek test, 
muayene, gözetim ve belgelendir-
me faaliyetlerine de başladıklarını 
bildiren Şahin, "Bu kapsamda, 
Akkuyu Nükleer Güç Santrali'nde 
yerli malzeme kullanımını artırarak 
yaklaşık 664 milyon dolar tutarında 
yerli malzeme tedarik ettik." diye 
konuştu.

TSE, ISO ETKINLIĞINE EV 
SAHIPLIĞI YAPACAK
Şahin, sera gazı emisyonlarının 

azaltılması ve karbon kredilendir-
me projeleri konusunda da önemli 
adımlar atıldığını dile getirerek, 
TSE'nin "Ulusal Karbon Kredilendir-
me Programı" ile ulusal standart ve 
metodolojilerin belirlenmesine katkı 
sağladığını söyledi.

TSE, 2024'te 4 bin 500 uygunsuz ürünün 
ülkeye girişini engelledi

TSE 
Başkanı 
Mahmut 

Sami 
Şahin



www.24saatgazetesi.com

79 OCAK 2025 PERŞEMBE 24 SAAT / SAĞLIK

SOLdAn SAĞA
1. Uğurlu saymak... Sinirli... 2. O sıra... 

Papayı seçen, danışmanlığını yapan 
başpapazlardan her biri... 3. Sıkıntı, güçlük, 
rahatsızlık... Çok uslu... Çocuğun bakım, 
eğitim ve öğretimiyle görevli kimse (eski)... 4. 
Karı kocanın her birine göre öbürünün ayrı 
bir eşinden dünyaya gelmiş olan kız çocuk... 
İş yeri, daire, büro... Samaryum elementinin 
simgesi... 5. "Ey sevgili" anlamında kullanılan 
bir seslenme sözü.(eski).. Zengin sembollerle, 
ritimli sözlerle, seslerin uyumlu kullanımıyla 
ortaya çıkan, hece ve durak bakımından denk 
ve kendi başına bir bütün olan edebî anlatım 
biçimi, manzume, nazım, koşuk... Kış (eski)... 
6. Bir kuvvete yükseltilmiş bir sayının üzerine 
yazılan ve kaçıncı kuvvete yükseltildiğini 
gösteren sayı... Köle... Şişelemek işi... 7. 
Iralamak işi... Gerçekleştirilmesi zamana 
bağlı istek... 8. Yunan rakısı... Kılgı (eski)... 
Yanardağların püskürttüğü kül, kum ve lav 
parçacıklarından oluşan, çoğunlukla açık 
renkli, hafif gözenekli bir tür çökelti taşı... 
9. Türk alfabesinin on dördüncü harfinin 
adı, okunuşu... Bir şeyin yere bakan yanı, 
zir, üst karşıtı... Parça, kısım (eski)... 10. 
Amerikalı... Sayı boncuğu... 11. Sıradanlık, 
çeşitlilik göstermeyen, alışılagelmiş düzen 
içinde yapılan... Sırnaşma işi... 12. Lorentiyum 
elementinin simgesi... Kadın (eski)... 
Uslanmak durumu... 13. İnsan... Yararlanılan 

uygun şart veya durum, imkân... Kabarma... 
14. Madenle ilgili veya madene özgü olan, 
madenî, metalik... Herhangi bir işi yapmak 
için ortaya konan güç, zorlu, sürekli çalışma, 
gayret, ceht, efor... 15. İri taneli bezelye... 
Takınakları olan (kimse)...

YuKARIdAn AŞAĞIYA
1. Yüzme sporu yapan kimse... Uyarlamak 

işi, adaptasyon... 2. Ovası olmayan... Kirli, 
pis... 3. Buzul taşı... Atış sırasında mekanik 
olarak yön verilen, yörüngesinin başlangıcında 
öz itmeli olarak yol alan ve daha sonra yalnız 
balistik kanunlarına bağlı kalan mermi... 
Deniz veya göl suları ile çevrilmiş küçük 
kara parçası, cezire... 4. Dek, değin, kadar, 
beri vb. edatlarla birlikte kullanılarak bir fiilin, 
bir hareketin, bir yerin, bir şeyin başladığı 
veya sona erdiği noktayı, zaman ve uzaklık 
bakımından abartmalı bir biçimde anlatan bir 
söz... Giysilerin boyna gelen, boynu çeviren 
bölümü... Üşenmek... 5. Soy, sülale (eski)... 
Muğla iline bağlı ilçelerden biri... Kayınbirader 
(halk ağzı)... Sodyum elementinin simgesi... 
6. Tapıklamak (halk ağzı)... Bazı yemeklerin 
üzerine dökülen, domates, baharat vb. 
şeylerle yapılan karışım... 7. Kısa sürede 
birçok mermi atabilen, isabet oranı düşük, tek 
elle de kullanılabilen bir tür makineli tüfek... 
Koyun, kuzu vb. hayvanların çıkardığı ses... 
Soyluluk... 8. Dingil... Çalışılacak, kazanç 

sağlanacak dal... Karışık renkli, çok renkli, 
alaca... 9. Normal atmosfer basıncında, ısınma 
ısısı 15 °C’lik suyunkine eşit olan bir cismin, 
bir gramının sıcaklığını 10 °C yükseltmek için 
gerekli ısı miktarına eşit olan ısı birimi, ısın... 
Ülkenin vali yönetimindeki bölümü, vilayet... 
III-XIII. yüzyıllarda İngiliz İskandinav dillerinde 
kullanılan alfabenin harflerinin her biri... 10. 
Binaların en üst katında bulunan, açık veya 
kapalı eğlence yeri... Küsküt... 11. Bir kimseyi, 
bir şeyi anlatmaya, tanımlamaya, açıklamaya, 
bildirmeye yarayan söz, isim... İşemek işi... 
Sarp ve ormanlık sıradağ... 12. Birbirine 
bağlı, birbiriyle ilgili şeylerin oluşturduğu dizi, 
sıra... Osmanlı Devleti zamanında yüksek 
sivil memurlara ve albaydan üstün rütbede 
bulunan askerlere verilen unvan... Baryum 
elementinin simgesi... 13. Çocuğu olan kadın, 
anne... Teller takmak... 14. Bazı ağaçlardan 
elde edilen, parfüm ve ilaç yapımında 
kullanılan reçine... Ürüşmek işi veya durumu... 
15. Bir davanın mahkemece nasıl bir hükme 
bağlandığını gösteren resmî belge (eski)... 
Çok güzel, en güzel... Soğuğa karşı omuzlara, 
başa, sırta veya boyna alınan örtü...

(Türk dil Kurumu tarafından hazırlanmıştır. 
http://tdk.org.tr bulmaca@tdk.org.tr)

ÇÖZÜMÜ SAYFA 4’TE

  TDK Güzel Türkçe Bulmacası

HABER MERKEZİ- Özellikle 
kadınlarda sık rastlanan boyun ağrıla-
rının, masa başı çalışma koşullarıyla 
doğrudan ilişkili olduğuna dikkat 
çeken Fizik Tedavi ve Rehabilitas-
yon Uzmanı Prof. Dr. Nihal Özaras, 
“Masa başı çalışırken çoğu zaman 
sağlıklı postür kaybedilir, sırt kambur, 
baş önde bir duruş gelişir. Sadece bu 
pozisyonda çalışmanın bile yaşam 
kalitesini olumsuz etkilediği saptan-
mıştır.” dedi. Miyofasiyal ağrı send-
romu ve karpal tünel sendromu gibi 
rahatsızlıkların da uzun süreli aynı 
pozisyonda çalışmaktan kaynaklandı-
ğına vurgu yapan Prof. Dr. Nihal Öza-
ras, basit ergonomik düzenlemeler 
ve düzenli egzersizlerle bu sorunların 
önüne geçmenin mümkün olduğunu 
söyledi.

Üsküdar Üniversitesi NPİS-
TANBUL Hastanesi Fizik Tedavi ve 
Rehabilitasyon Uzmanı Prof. Dr. 
Nihal Özaras, ofis çalışanlarının en 
sık karşılaştığı kas ve iskelet sistemi 
hastalıkları hakkında bilgi verdi.

MASA BAŞIndA KAYBEdİLEn 
POSTüR gELECEKTE Cİddİ 
PROBLEMLERE nEdEn 
OLABİLİR!
Kas iskelet sistemi rahatsızlık-

larının doktora en sık başvurma 
nedenleri arasında yer aldığına dikkat 
çeken Prof. Dr. Nihal Özaras, “Kas 
iskelet sistemi rahatsızlıkları ofis çalı-
şanlarında da sıklıkla görülür. Bu ra-
hatsızlıklar yaşam kalitesini bozar, iş 
yaşamında verimliliği olumsuz etkiler 

ve iş gücü kaybına neden olur.” dedi.
Boyun ağrıları, sırt/bel ağrıları, 

omuz, kol ve el bileği/el ağrılarının 
ofis çalışanlarında en sık görülen kas 
iskelet sistemi yakınmaları olduğunu 
dile getiren Prof. Dr. Nihal Özaras, 
“Boyun ağrıları özellikle masa başı 
çalışanlarda ve bilgisayar kullananlar-
da çok sık görülür. Kadınlarda daha 
sık olduğu bildirilmiştir. Masa başı 
çalışırken çoğu zaman sağlıklı postür 
kaybedilir, sırt kambur, baş önde bir 
duruş gelişir. Sadece bu pozisyon-
da çalışmanın bile yaşam kalitesini 
olumsuz etkilediği saptanmıştır. 
Ayrıca bu şekilde uzun süre çalışan 
kişilerin gelecekte ciddi problemlere 
maruz kalabileceği düşünülmektedir.” 

şeklinde konuştu.
TEKRARLAYAn HAREKETLER 
AĞRI OLuŞuMu İçİn RİSK 
fAkTörü… 
Ofis çalışanlarında görülen bir 

diğer rahatsızlığın da miyofasiyal ağrı 
sendromu olduğunu aktaran Prof. 
Dr. Nihal Özaras, “Aynı  hareketlerin 
tekrar tekrar yapılması, aynı pozis-
yonda uzun süre kalınması ile gelişir. 
Kasların uzun süre kasılı kalması 
kanlanmayı bozar, buna bağlı olarak 
kasların içinde sert bantlar ve ağrılı 
tetik noktalar oluşur. Çalışırken sık 
sık pozisyon değiştirmek ve bazı ba-
sit egzersizleri yapmak bu hastalığın 
gelişimini engeller.” dedi.

Omuz bölgesindeki ağrıların da 
ofis çalışanlarında oldukça yaygın 
olduğuna vurgu yapan Prof. Dr. Nihal 
Özaras, şöyle devam etti:

“Ağır klasörler ve benzeri cisimleri 
omuz seviyesinin üstünde bir yüksek-
liğe kaldırmak en önemli risk faktörü 
olarak bildirilmiştir. Tek bir büyük ya-
ralanmadan çok, tekrarlayan hareket-
lerin oluşturduğu kümülatif travmanın 

omuz problemlerinde önemli olduğu 
düşünülmektedir. Basit ergonomik dü-
zenlemeler ile risk faktörleri ortadan 
kaldırılabilir.”

“FİZİK TEdAvİ YönTEMLERİ 
KARPAL TünEL 
TEdAvİSİndE OLduKçA 
ETKİLİ…” 
Karpal tünel sendromu da ofis 

çalışanlarında sık görüldüğünü ifade 
eden Fizik Tedavi ve Rehabilitasyon 
Uzmanı Prof. Dr. Nihal Özaras, “El 
parmaklarının sinirsel beslenmesini 
sağlayan median sinir el bileğinde 
karpal tünelden adı verilen bir alan-
dan geçer. El bileğinin sık hareketleri 
median sinirin bu alanda sıkışma-
sına neden olur ve ilk 3 parmakta 
ağrı, uyuşma, yanma, karıncalanma 
şikayetleri ile seyreden karpal tünel 
sendromu ortaya çıkar. Şikayetler 
gün içinde el bileğinin yoğun kulla-
nımı ile artar ve çalışmayı zorlaştırır. 
Fizik tedavi yöntemleri bu hastalığın 
tedavisinde oldukça etkilidir.” bilgisini 
paylaşarak sözlerini tamamladı.

Ofis çalışanlarında en sık görülen kas-iskelet sistemi 
rahatsızlıkları arasında boyun, sırt, bel, omuz ve 

el bileği ağrılarının yer aldığını belirten uzmanlar, 
sağlıksız postür ve tekrarlayan hareketlerin bu 
sorunların temel nedenleri olduğunu söylüyor. 

Masa başında çalışan kadınlar 
boyun ağrısından şikayetçi 

Grip tedavi edilmediğinde 
ağır sonuçlara neden olur

grip ve neden olduğu hastalıklar 
hakkında bilgi sahibi olmak, hem birey-
sel sağlığın korunması hem de toplum 
sağlığının iyileştirilmesi açısından 
büyük önem taşıyor. Atabay İlaç Medi-
kal direktörü uzman dr. Murat Yaycı, 
grip hastalığının tedavi edilmediğinde 
oldukça ağır sonuçlara neden olabile-
ceğini, bu nedenle özellikle bazı risk 
gruplarının hastalığa yakalandığında 
erkenden tedaviye başlanmasının öne-
mini belirtti.

Atabay 
İlaç Medikal 
direktörü uz-
man dr. Murat 
Yaycı,kış ay-
larında en çok 
karşılaşılan 
hastalıklardan 
biri olan ve 
tedavi edilme-
diğinde ciddi 
hastalıklara 
yol açabilen 
grip konusunda, hastalığın etkileri hak-
kında önemli bilgiler paylaştı. Sağlıklı 
bireylerde bile günlerce, hatta haftalar-
ca süren halsizlik ve yorgunluğa neden 
olan grip, bazı durumlarda sinüzit, 
bronşit veya zatürre gibi hastalıkla-
ra da yol açabiliyor. dr. Murat Yaycı, 
grip hastalığına yakalananların doktor 
kontrolünde erken antiviral tedaviye 
başlandığında bu tür komplikasyon-
lardan korunmanın mümkün olduğunu 
söyledi.

gRİP, BuLAŞICI BİR HASTALIKTIR
Murat Yaycı şöyle konuştu: “grip, 

İnfluenza virüsünün neden olduğu ve 
genellikle sonbahar ile kış aylarında 
ortaya çıkan oldukça bulaşıcı bir has-
talık. üst solunum yollarını etkileyen 
grip, bazen akciğerlere kadar inebilir ve 
ciddi sağlık sorunlarına neden olabi-
lir. Hastalık, yüksek ateş, baş ağrısı, 
aşırı yorgunluk, öksürük, boğaz ağrısı, 
burun akıntısı veya tıkanıklık gibi be-
lirtilerle kendini gösterir. Ayrıca, vücut 
ağrıları sık görülürken, çocuklarda 
ishal ve kusma gibi belirtiler de yaygın. 
grip, tedavi edilmediğinde, viral ya da 
bakteriyel zatürre, sıvı kaybı, orta kulak 
enfeksiyonları ve sinüzit gibi sorunlara 
neden olabilir. özellikle kalp yetmezliği, 
astım veya diyabet gibi kronik hasta-
lıkları olan bireylerde, bu hastalıkların 
seyrini kötüleştirebilir. Bazı durumlarda 
kas iltihabı, sinir sistemi rahatsızlıkları 
ve kalp problemleri de görülebilir.”

BELİRTİLER BAŞLAdIKTAn 
SOnRAKİ İLK 48 SAAT İçİndE 
dOKTORA BAŞvuRuLMALI
grip nedeniyle ciddi sağlık sorunları 

yaşama riskinin bazı gruplar için daha 
yüksek olduğuna dikkat çeken Murat 
Yaycı, “özellikle 65 yaş üstü bireyler, 
5 yaşından küçük çocuklar, kalp veya 
akciğer hastalığı olanlar, bağışıklık 
sistemi zayıf kişiler ve hamile kadınlar 
bu risk grupları içerisinde yer alıyor” 
dedi. Yaycı, gribe yakalanan kişilerin, 
belirtiler başladıktan sonraki ilk 48 saat 
içinde doktora başvurarak antiviral 
tedaviye başlamaları gerekiyor. grip 
hastalığının tedavisi mevcut. Erken 
dönemde tedaviye başlandığında gribin 
yol açabileceği hastalıklardan korun-
muş olursunuz.”

HABER MERKEZİ- Rahim ağzı kan-
seri dünyada üreme çağındaki kadınlarda 
en sık görülen kanser türü. Dünyada 
her yıl yaklaşık 600 bin ülkemizde de 2 
binden fazla kadına rahim ağzı kanseri 
tanısı konuluyor. Temel nedenini Human 
Papilloma Virüsü’nün oluşturduğu rahim 
ağzı kanseri, ülkemizde en sık görülen 
3’üncü jinekolojik kanser olarak karşımıza 
çıkıyor. Rahim ağzı kanseri ileri evrede 
tespit edilirse hastalığın tedavi edilme 
şansı düşerken, erken teşhis ise hayat 
kurtarıyor! Acıbadem Ataşehir Hastanesi 
Kadın Hastalıkları ve Doğum / Jinekolojik 
Onkoloji Uzmanı Doç. Dr. Engin Çelik,  
düzenli  muayenelerini olan kadınlarda 
ileri evre rahim ağzı kanserinin neredeyse 
hiç görülmediğine dikkat çekerek, “Zira, 
rahim ağzı kanserinde aşı ve testlerden 
oluşan 3 yöntem hayat kurtarmaktadır.   
Öyle ki bu kanser türü HPV aşılarıyla 
önlenebilmekte ve aynı zamanda PAP 
Smear ile HPV testleri sayesinde hücreler 
kansere dönüşmeden tedavi edilebilmek-
tedir. Dolayısıyla, kadınların 21 yaşından 
itibaren hiçbir yakınmaları olmasa bile 
hekim aksini önermedikçe her 3 yılda bir 
PAP smear (rahim ağzı sürüntüsü) testi  
ve 30 yaşından sonra her 5 yılda bir  Hu-
man Papilloma Virüsü taraması yaptırma-
ları büyük bir önem taşımaktadır.  Ayrıca 
HPV aşısı da yüzde 90’lara varan etkinliği 
sayesinde kanseri önleyebilmektedir. En 
uygun dönem 11-12 yaşları olsa da aşı 
9-46 yaş arasında da etkili olabilmektedir” 
diyor.

vüCuT vİRüSü gEnELLİKLE 
TEMİZLİYOR, AnCAK… 
DNA virüsü olan İnsan Papilloma 

Virüsü’nün (HPV) cilt ve mukozayı enfek-
te eden  200 kadar farklı tipi mevcut. En 
sık ciltte siğil yapan HPV tip 1 görülüyor. 
Bunun dışında, genital bölgede HPV tip 
6 ve HPV tip 11’e rastlanıyor.  HPV en 
sık cinsel temas yoluyla bulaşıyor. Çok 
nadiren başka bir nedenle geçebiliyor. 
Jinekolojik Onkoloji Uzmanı Doç. Dr. 
Engin Çelik, kadınların yüzde 80’inin 
hayatlarının bir döneminde HPV ile karşı-
laştıklarını belirterek, “Vücudun savunma 
sistemi, çoğunlukla 2 yıl içerisinde Human 
Papilloma  Virüsü’nü temizlemektedir. 
Ancak kanser yapan Tip 16 – 18 başta 
olmak üzere bazı HPV tipleri bağışıklık 
sisteminden kaçtıktan sonra rahim ağzı 
hücrelerinin genomunu değiştirerek kan-
sere neden olabilmektedir. Türkiye’de 30 
yaş üstü 7 milyon kadına yapılan HPV ta-
ramasında, kanser yapan tiplerin yaklaşık 
yüzde 5 oranında olduğu görülmektedir” 
diyor.   

Bu ETKEnLER RİSKİ ARTIRIYOR! 
Sigara, bağışıklık sistemini bozan 

hastalıklar veya ilaç kullanımı, çok sayıda 
doğum yapmak, erken yaşlarda cinsel 
birliktelik yaşamak ve birden fazla cinsel 
partnerin olması rahim ağzı kanserinin 
risk faktörlerini oluşturuyor.   Ancak rahim 
ağzı kanseri düzenli jinekolojik muayene 
olmayan ve rahim ağzı kanseri taraması 
yaptırmayan kadınlarda görülüyor. Zira, 
erken teşhis sayesinde kanser öncüsü 

lezyonlar cerrahi müdahaleyle alınarak, 
kanserin oluşumu önlenebiliyor.

En SIK göRüLEn 3 BELİRTİSİnE 
dİKKAT! 
Human Papilloma Virüsü bulaştıktan 

sonra kansere ilerlemediği sürece belirti 
vermiyor. Jinekolojik Onkoloji Uzmanı 
Doç. Dr. Engin Çelik, rahim ağzı kanse-
rinin çoğunlukla HPV enfeksiyonundan 
yıllar sonra geliştiğini belirterek, “Lezyon 
oluşan kadınlarda en sık görülen şikayet-
ler ise cinsel ilişki sonrası kanama, akıntı 
ve düzensiz vajinal kanamadır” diyor. 

21 YAŞIndAn İTİBAREn PAP 
SMEAR TESTİ ŞART! 
Rahim ağzı kanseri taraması, 21 

yaşından itibaren,  hekim aksini önerme-
dikçe, her 3 yılda bir, jinekolojik muayene 
sırasında yapılan PAP Smear (rahim ağzı 
sürüntüsü) testiyle gerçekleştiriliyor. HPV 
taramasının da ülkemizde 30 yaşından 
sonra her 5 yılda bir yapılması öneriliyor. 
Jinekolojik Onkoloji Uzmanı Doç. Dr. 
Engin Çelik, rahim ağzı kanseri tarama-
sında ana hedefin rahim ağzı kanserine 
dönüşebilecek kanser öncülü lezyonların 
tespit edilmesi olduğunu vurgulayarak, 
“PAP Smear ve HPV testleri tarama 
testleri olup, anormal tarama testi sonuç-
ları kanser varlığını göstermez. Tarama 
testlerinin sonuçları normal değilse tanı 
için rahim ağzının mikroskop benzeri bir 
aletle büyütülerek incelenmesini içeren 
kolposkopi işlemi yapılmaktadır. Kolpos-
kopik inceleme sonrasında kanser öncülü 
lezyonlar tespit edilirse tedavi aşamasına 

geçilmektedir” diye konuşuyor.  
ERKEn EvREdE AMELİYATLA 
TEdAvİ EdİLİYOR! 
Rahim ağzı kanserinin tedavisi; hasta-

nın yaşı, çocuk isteği ve hastalığın evre-
sine göre planlanıyor. Jinekolojik Onkoloji 
Uzmanı Doç. Dr. Engin Çelik, çok erken 
evrede tespit edilen ve rahminin korun-
masını isteyen kadınlarda rahim ağzının 
koni şeklinde çıkarılmasının yeterli olabil-
diğini söylüyor. Hastalık çevre dokulara 
yayılmamışsa radikal histerektomi olarak 
adlandırılan ve rahmin alınmasını içeren 
ameliyatın yapıldığını   belirten Doç. Dr. 
Engin Çelik, “İleri evrede ise cerrahi teda-
viden ziyade kemoterapi ve radyoterapi 
tedavisi uygulanmaktadır” diyor. 

Rahim ağzı kanserinde hayat kurtaran 3 yöntem!

doç. dr.
Engin
çelik

Prof. dr. 
nihal

özaras

dr. Murat Yaycı
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Ankaragücü sezon başından beri “uğrak yeri” olan PFDK’ya sevk edildi

ZİRAAT, GALİBİYET SAYISINI 12’YE YÜKSELTTİ

TÜRK TELEKOM 
FARK YEDİ

Sezon başından 
bu yana Futbol 

Federasyonu Disiplin 
Kuurulu’na adeta “KAR-
DEŞ) (!) olan Ankara-
gücü, bu konuda adeta 
rekor peşine düştü.

Ankaragücü 3471 
biletli seyircinin izlediği 
Eryaman Stadında  ve 

2-0 galip geldiği  Keçi-
örengücü ile oynadığı 
karşılaşmada taraf-
tarının çirkin ve kötü 
tezahüratı nedeniyle 
Profesyonel Futbol Di-
siplin Kurulu’na (PFDK) 
sev edildi.

Sevk gerekçe-
sinde, ”Ankaragücü 
Kulübü’nün 04.01.2025 
tarihinde oynanan An-
karagücü Keçiörengücü 
1. Lig müsabakasındaki 

“çirkin ve kötü tezahü-
ratı” nedeniyle Futbol 
Disiplin Talimatı’nın 
53. maddesi uyarınca 
PFDK’ya sevkine karar 
verilmiştir” ifadeleri yer 
aldı.

Ligdeki durum böyle 
olunca, Ankaragücü’nün 
Kupa’da 1-1 berabere 
kalındığı Iskenderuns-
por maçı da Disiplin 
Kuruluna gönderilme 
sırasını bekliyor.

Efeler Ligi 15.hafta müca-
delesinde Ziraat Bankkart, 

İstanbul Gençlik SK ile karşı 
karşıya geldi. TVF Ziraat Bank-
kart Voleybol Salonunda oynanan 
mücadeleyi Ziraat Bankkart raki-
bine set vermeden 3-0 kazandı.

Mücadelenin setleri; 25-22, 
25-22, 25-18 Ziraat Bankkart lehi-
ne sonuçlandı. Kırmızı beyazlılar 
alınan galibiyetle puanını 37’ye 
galibiyet sayısını 12’ye yükseltti.

RAMAZAN ATABEY

HABER 
MERKEZI- Lig-

de 14. sıraya kadar 
gerileyen Başkent 
temsilcisi daha üst 
konuma yükselmek 
için seri galibiyetlere 
ihtiyaç duyuyor. Kır-
mızı karalar evinde 
Yeni Malatyaspor'u 
yenerek hanesine bir 
galibiyet daha yazdır-
mak istiyor.

Bu arada, 20 
takımlı ligde son 

sırada bulunan Yeni 
Malatyaspor'u evinde 
ağırlayacak olan 
Gençlerbirliği müca-
delenin biletlerinin 
satışa çıkarıldığını 
duyurdu. Kulüpten 
yapılan açıklamaya 
göre bilet fiyatları şu 
şekilde oldu;

VIP A-B Blok: 700 TL
Maraton: 120 TL
Maraton (Kadın ve 
Öğrenciler): 70 TL
Misafir 150 TL

BİLET FİYATLARI AÇIKLANDI

Ligde 24 puanla 
14’ncü sırada 

yer alan Gençlerbir-
liği Cumartesi günü 
saat 13.30’da Erya-
man Stadında oyna-
yacağı Malkatyaspor 
maçı için çalışmala-
rını sürdürüyor.

Sakaryaspor 
deplasmanından 
golsüz beraberlikle 1 
puan aldıklarını söyleyen teknik direktör 
Hüseyin Eroğlu, saha zeminden dert 
yanarken “Böylesie ağır sahada yer 
alan tüm futbolcuları tebrik ederim. Şim-
di Sakaryaspor maçını geride bıraktık 
ve sahamızdaki Malatyaspor maçını 
bekliyoruz. Rakibin ligdeki durumu bizi 
ilgilendirmez. Sahaya tam kadro halinde 
çıkıp, 3 puan için oynayacağız” dedi.

AHMET ERTÜM

ÇALIŞTI-Sakaryaspor maçından sonra çalışan Gençlerbirliği futbolcuları

HABER MERKEZI- Türk Telekom, Valencia'da 
fark yedi. BKT EuroCup maçında Türk Telekom, 
İspanya'da Valencia Basket ile karşılaştı.  Baş-
kent ekibi sahadan 116 - 78 mağlup ayrıldı.  Maç 
Pavelló Font de Sant Lluís Salonunda 

ATİLA GÜVENÇ

1’nci Ligde 27 puanla 7’nci 
sırada yer alan Keçiören-

gücü, Pazar günkü Kocaelispor 
maçını bekliyor. Tesislerinde 
teknik direktör Erkan Sözeri’nin 
nezaretinde çalılşmalarını 
yoğunlaştıran Başkent takımı, 
sahaya 3 puan için çıkacak.

Ligde Lider durumda bulu-

nan Kocaelspor maçının zorlu 
geçeceğini söyleyen Başkent 
takımının teknik patronu Erkan 
Sözeri, son çalışmada futbol-
cularının hataları antrenmanı 
durdurarak sık sık dile getirdi.

Antrenmandan sonra konu-
şan Erkan Sözeri “İşimiz elbette 
kolay olmayacak. Ancak iyi 
futbol oynayan ve sonuçlar alan 
Keçiörengücü, Lider Kocae-
lispor karşsında da hedefine 
varacaktır. 

Ligdeki 7’nciliğimzi daha 

yukarılara çıkarmak istiyoruz. 
Bu hedefimize mutlaka varaca-
ğız” dedi.

Ankaragücü, Başkent derbisinde 
Keçiörengücü’nü 2-0 yendi.

Son 2 haftada, eksik kadroya rağmen takımın 
mücadele gücüne bakıldığında Kenan Koçak ile geçen 
3 aya üzülmemek elde değil.

Meslek hayatı Almanya’nın 3. sınıf kasaba 
takımlarında geçen birinin, Ankara medyası da 
kullanılarak Ankaragücü’nün başına getirilmesi 
skandaldı.

Daha ilk günden neden başarılı olamayacağını 
yazdık ama futbol cahili olmakla suçlandık.

Kenan Koçak layık olduğu yere, 15 bin nüfuslu 
kasaba takımına döndü.

Ankaragücü’nde yarattığı hasar nasıl onarılacak, 
daha doğrusu onarılabilecek mi hep birlikte göreceğiz.

Kemal Özdeş, kendi deyimiyle hayalini 
gerçekleştirdi, 6 ay aradan sonra Ankaragücü teknik 
direktörü olarak ilk resmi maçına çıktı.  

Kemal Hoca, kadro dışılar, sakatlar, cezalılar 
nedeniyle elinde kısıtlı kadro olmasına karşın, doğru 
tercihlerle 11 sahaya sürdü.

Sezon başından beri Ankaragücü’nün en sıkıntılı 
bölgesi stoper tandemiydi.

Bu maçta aksine hem Mahmut Tekdemir hem de 
Diego Coelho takımın iyileri arasındaydı.

Takımın en skorer oyuncusu olmasına karşın 
Kenan Koçak’ın Rogon oyuncularına yer açmak için 
kulübeye hapsettiği Renaldo Cephas, geçen haftaki 
asistine bu hafta duble gollerini ekleyerek Almanya’ya 
selamlarını göndermeye devam etti.

Ertaç’ın son performansını görünce bu takıma bir 
kaleci, bir stoper, bir 8 numara, iki kanat oyuncusu, en 
az bir santrafor alınmalı.

Aksi takdirde ilk iki hayal de play off bile zora 
girer.

Bundan sonra iş yönetime düşüyor, daha doğru 
ifadeyle Faruk Koca’ya.

Transfer önemli, teknik direktörün, futbolcuların 
performansı önemli.

Ama hepsinden önemlisi tribünlere barışın gelmesi.
Ankaragücü yönetimi öncelikle Bekarevi 

Çocukları’nı İlker Türker’in tutuklanmasıyla ilgilerinin 
olmadığı konusunda ikna etmeli.

Ardından tribünlerin senkronize olması konusunda 
çalışma yapılmalı.

Son olarak basın sözcüsü yapılan belediye 
elemanına bir çift sözüm olacak.

Güray Soysal, yaşı 80’e yaklaşmış bir spor 
yazarıdır.

İlk günkü heyecanından gram eksilmeden 60 yıldır 
Ankaragücü’nü takip eder, yazar.

Sen bilmezsin ama bugün kulübün Beştepe’deki 
arazisini Ankaragücü’ne kazandıran kişidir.

Senden bir talepte bulunuyor, olur ya da olmaz 
yaşının, Ankaragücü’ne yaptıklarının hatırına 
nezaketen en azından cevap verirsin.

Siz kim oluyorsun da bir meslek duayenine cevap 
vermeyi bile çok görebiliyorsunuz? 

Ayıptır, ayıp.

Şimdi sıra 
yönetimde

BAŞKENTTEN

Metiner ERDEM

KARDEŞ  
KURULUŞ 
MERHABA...
Disiplin Kuruluna gitme konusunda rekora koşan Başkent takımı son 

Keçiörengücü Lig karşılaşmasında aynı uygulamaya tabi tutuldu.

DOĞAN BULGUN

HER DURUMDA- Ceza Kuruluna 
gitme konusunda alışkanlığı 

süren Ankaragücü futbolcuları

ALIŞKANLIK DEVAM EDİYOR

BABASI GİBİ FUTBOLCU OLDU
HABER MERKEZI- 

Ankaragücü’nün genç 
futbolcusu ve kalecisi 
Görkem Cihan, babasının 
yolunda ilerliyor.

Bir zamanlar 
Beşiktaş’ta futbol oynayan 
Veysel Cihan’ın 14 Ağus-
tos 2006 doğumlu oğlu 
olan genç kaleci Görkem 
Cihan, Ankaragücü’nde lk 
kez A takımının kalecliiğini 
İskenderunspor maçında 
yaptı. İskenderunspor 
maçında kaleyi koruyan 

maçta görev yaptı.
4 Şubat 1976 yılında 

Nevşehir’de dünyaya 
gelen baba Veysel Cihan, 

Boluspor, Denizlispor, 
Antalyaspor, Gençlerbir-
liği ve Beşiktaş’ta futbol 
oynamıştı.

Oğul Görkem CihanBaba Veysel Cihan

A.GüCü 3 FUTBOLCU ALACAK
SIKINTILI-Kemal Özdeş, yönetime verdiği 

raporla isimler üzerinde durdu

13 Ocak’ta başlayacak ara transfer için kollar sıvandı

Teknik heyet, kaleci, stoper ve orta saha ya futbolcu transfer edecek

Ligde 27 puanla 
6’ncı sırada yer 

alan Ankaragücü’nün, 
13 Ocak’ta başlayıp 11 
Şubat’ta sona erecek ara 
transferde izleyeceği yol 
ve takıma dahil edeceği 
oyuncu sayısı belli oldu.

İlk transfer stoper böl-
gesine olacak. Başkent’in 
sarı- lacivertli ekibi, 
Fenerbahçe’den Emir 
Ortakaya ile her konuda 
anlaştı ve transfer yasağı 
kaldırıldığı an bu trans-

fer resmen açıklanacak. 
Ankaragücü, stopere belki 
bir transfer daha yapacak. 
Sezon başından bu yana 
Ankaragücü ile anılan, şu 
an Iğdır FK forması giyen 
Alim Öztürk takımından 
ayrılırsa bu oyuncunun 
transferi gündeme gele-
cek.

Sarı-lacivertliler, kaleci 
Ertaç Özbir’e alternatif 
olacak bir kaleci arayışını 
sürdürüyor ve kaleye de 
bir transfer yapılacak.

Ankaragücü’nün trans-
fer planında ‘6 numara’ 
önlibero bir oyuncu, çok 
yönlü bir kanat oyuncusu 
ve bir de forvet bulunuyor.

G.BiRLiĞi, MALATYASPOR 
MAÇINI BEKLiYOR

Hüseyin 
Eroğlu

KAĞAN
KARACEHENNEM

KEÇiöRENGüCü, PAZAR GüNüNü BEKLiYOR

Erkan 
Sözeri

ÇALIŞTI- Kocaelispor 
maçı için çalışan 

Keçiörengücü futbolcuları

HABER MERKEZI- 
Ankaragücü’nün Azerbaycanlı forveti 
Renat Dadashov, maçlarda az süre 
almasından dolayı mutsuz olduğunu, 
sezon sonunda Başkent ekibinden 
ayrılacağını söyledi.

Azerbaycan Milli Takımı’nda da 
oynayan Dadashov, ülkesindeki 
medya kuruluşlarına yaptığı açık-
lamada, ara transfer döneminde 
ayrılmayı düşünmediğini, sezonu 
Ankaragücü’nde tamamlayacağını 
bildirdi.

Dadashov, 2026 yılı Haziran 

ayına kadar sözleşmesi bulun-
masına karşın sezon sonunda 
Ankaragücü’nden ayrılacağını sözle-
rine ekledi. 

DADASHOV MUTSUZ
Renat 

Dadashov

CEPHAS’A TEKLİF YAĞIYOR
ANKARA-

(Viralspor)-Son hafta-
lardaki performansıyla 
taraftarın sevgilisi haline 
gelen Renaldo Cephas’a 
teklif yağıyor. Genç gol-
cüye, Süper Lig ekipleri-
nin yanı sıra Fransa Ligi 
ve Amerikan MLS’den 
transfer teklifleri geldiği 
ifade edildi.

Ankaragücü yöneti-
minin Renaldo Cephas’ın 
transferine sezon sonuna 
kadar kesinlikle izin ver-
meyeceği dile getirildi.

Öte yandan, 
Cephas’ın da 
Ankaragücü’nde mutlu 
olduğu ve transfer olma 
düşüncesinin bulunmadı-
ğı öğrenildi.

Renaldo 
Cephas

ANKARA-
(Yurtspor)-
Gençlerbirliği'nde 
yeni yılın ilk 
krizi yıldız oyuncu 
Amilton ile çıktı.

Sarı kart 
cezası nedeniyle 
Sakaryaspor ma-
çında forma giye-
meyen Amilton'un 
alacaklarının 
ödenmediği için Türkiye 
Futbol Federasyonu'na 
başvurduğu iddia edildi.

Gençlerbirliği yö-
netiminin Amilton'un 2 
aylık ücretini ödemediği 

ifade edildi.
Gençlerbirliği'nde 

daha önce Jimmy Dur-
maz ve Aias Aosman 
alacaklarını tahsil ede-
medikleri için sözleş-
melerini fesh etmişti.

AMİLTON‘DA 
KRİZ Mİ VAR?


